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صفحه2

اگرچه برخی به دنبال تضعیف اتاق بازرگانی هستند اما 
دولت باید با تقویت اتاق بازرگانی و به رســمیت شــناختن 
توانمندی و اتحاد هیات نمایندگان در روند توسعه و پیشرفت 

کشور با آنها همکاری کند.
۱- اهمیت نهادهای اقتصادی بر کســی پوشیده نیست. 
اینکه نهادهــای اقتصادی اند که به انگیزه هــای افراد برای 
فعالیت های اقتصادی شکل می دهند: انگیزه برای پس انداز، 
سرمایه گذاری و نـــوآوری. »عجم اوغلو« و »رابینسون« در 
کتاب »چرا کشورها شکست می خوردند« اهمیت نهادهای 
اقتصادی را چنان می دانند که اگر کشــورها پیروز می شوند 
و یا شکســت می خورند به دلیل نهادهای متفاوت اقتصادی 
آنهاست: »نهادهای اقتصادی فراگیر« و »نهادهای اقتصادی 
بهره کش«. البته در این بررسی نهادهای اقتصادی تحت تأثیر 
نهادهای سیاسی اند و نهادهای سیاسی نیز خود در حلقه های 
دیگر از سایر روابط و مناسبات و بیش از هر چیز دیدگاه های 

نخبگان سیاسی متأثر می شوند تا دولت مدرن شکل گیرد.
2- دولت مدرن به مفهوم حاکمیت اراده ملت و حکومت 
قانون پدیده ای اســت که کشــورمان حداقل بیش از یک 
قرن اســت در تکاپوی تحقق آن است. جریانی که با نهضت 
مشــروطیت وارد مرحله مهمی شد اما به سرانجام نرسید و 
متأســفانه به ایجاد ساخت قدرت مطلقه انجامید که اگرچه 
دارای مؤلفه های اقتصاد مدرن نظیر سرمایه گذاری صنعتی و 
اصلاحات اقتصادی و مالی و بوروکراتیک و حقوقی بود اما اسیر 
انحصارات دولتی و فقدان رقابت و تسلط ملاحظات سیاسی 
بر عقلانیت اقتصادی شد.با تأسیس »خانه وکلای تجار« که 
نیای اتاق های بازرگانی امروز است و از پیشگامان مشروطه 
در یک صد و چهل ســال قبل، سعی شد خواست جلوگیری 
از مداخلات دولت در اقتصاد و کســب وکار مردم پیگیری و 
از این خواســت به عنوان اصل اساسی در یک اقتصاد به روز 
محافظت شــود. حرکتی بس مهم و تاریخی که در صورت 
موفقیــت و ایجاد اقتصاد آزاد و رقابتــی مبتنی بر قانون با 
محوریت بخش خصوصی می توانست کار ایجاد دولت مدرن 
به تدریج و در تعامل با سایر حوزه های سیاسی و اجتماعی به 
سامان برسد. متأسفانه آنچه اما در طی دهه ها بر فضا حاکم 
شد سوءظن به نظام بازار و حقوق مالکیت و بخش خصوصی، 
ازجمله اتاق های بازرگانی بوده. این در حالی است که اتاق های 
بازرگانی طبق ماده یک تشکیل آن، نهادی است که به منظور 
کمک به فراهم آوردن موجبات رشد و توسعه اقتصاد کشور 
تأسیس می شود و موسسه ای غیرانتفاعی و دارای شخصیت 

حقوقی و استقلال مالی است.
3- کم اعتمادی ساختار سیاسی به بخش خصوصی خود را 
در اجرای سیاست های اصل ۴۴ نشان داد که متأسفانه به ایجاد 
بخش »خصولتی« و هر چه کوچک تر شدن بخش خصوصی 
واقعی انجامید. چنانکه سهم بنگاه های بخش خصوصی در 
بازار سرمایه اکنون تنها ۱۵ درصد است )۴۷ درصد دولتی، 
2۵ درصد صندوق های بازنشســتگی و تأمین اجتماعی و ۹ 
درصد نهادهای عمومی( در واقع اجرای سیاســت های اصل 
۴۴ به تغییر صورت بندی بنگاه های اقتصادی و صنعتی و هر 
چه کوچک شدن سهم بنگاه های کوچک و متوسط ساخت 
محــور از ارزش افزوده صنعت و اقتصــاد و بالعکس افزایش 
سهم بنگاه های بزرگ خصولتی و شبه دولتی متکی به منابع 
خام و انرژی بر منجر شد. )سهم تنها ۱۶ درصدی حدود ۸۴ 
هزار بنگاه کوچک و متوسط از ارزش افزوده صنعتی و سهم 
۸۴ درصــدی حدود ۴ هزار بنگاه های بزرگ عمدتاً دولتی و 

خصولتی از این ارزش افزوده(
۴- در چارچوب این الگوی اقتصاد سیاسی، تنزل جایگاه 
ســرمایه داری صنعتی و بخش خصوصی واقعی را شاهدیم 
کــه قدرت گیری اتاق بازرگانی و توان مقابله آن با مداخلات 
اختلال زای دولت و نهادهای حاکمیتی را بسیار دشوار می کند. 
اراده سیاسی برای تغییر قانون اتاق و افزایش وزن دولت در 
آن، نیز سبب ضعف افزون تر اتاق های بازرگانی در آینده خواهد 
شد که مسائل ایجاد شده در انتخابات اخیر اتاق های تهران و 

ایران و بعضی استان ها از نشانه های آن است.
۵- متأســفانه بیش یک صد سال اســت که میهنمان 
در چرخه دولت و جامعه مدنی ضعیف اســیر شــده است؛ 
دولت ضعیف و ناتوان اســت و یا دولت وجود دارد اما از نوع 
دولت های فراگیر و سلطه طلب که امکان رشد و بالندگی را 
به سایر ساختارهای اجتماعی اعم از خانواده و نهادهای مدنی 
و اقتصادی نمی دهد. )»لویاتان غایب« و »لویاتان مستبد« به 
تعبیر عجم اوغلو و رابینسون در کتاب »راه باریک آزادی«(.

یادداشت

 لیست مازاد
  نکونام 
لو رفت

  نباید در روند 
فعالیت بورس 
کالا دخالت کنیم

 طلا و 
 بیت کوین
 در یک قاب

 تحکیم استقلال و امنیت
 ارتباطات کشور

جهش تولید در دیمزارها و ارتقای 
بهره وری کشاورزی زنجان

چشم انداز بازار سهام در ماه های 
آینده مثبت است

تعداد اعضای کتابخانه های کشور 
در دولت سیزدهم ۲ برابر شد

یک کارشناس بازار ســرمایه با بیان اینکه 
سازمان بورس به عنوان ناظر نباید دخالتی در 

معاملات بازار داشته باشد...

طرح جهش تولید در دیمزارها برای دومین 
سال متوالی در استان زنجان به مرحله اجرا 

درآمده است...

با گذشــت دو ســال از آغاز به کار دولت 
سیزدهم، حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات 

شاهد اتفاقات و...

 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه 
متوسط مطالعه غیر از قرآن و ادعیه در کشور ۳۳ 

دقیقه است که آمار چندان...
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هدف گذاری 3 برابر شدن سهم اقتصاد دریامحور از تولید ناخالص داخلی

داوود منظور امروز در نشست هم اندیشی هیأت رئیسه سازمان برنامه 
و بودجه و رؤســای سازمان های برنامه بودجه استان ها در محل سالن 
یاران بهشتی سازمان برنامه و بودجه، اظهار داشت: براساس تکلیف لایحه 
برنامه هفتم توسعه، مهمترین وظیفه ما در سازمان برنامه و بودجه کمک 

به تحقق رشد ۸ درصدی اقتصادی در کشور است. 

  هدف گذاری ۳ برابر شدن سهم اقتصاد دریامحور از تولید 
ناخالص داخلی

رئیس ســازمان برنامه و بودجه در بخش دیگری از ســخنان خود 
با بیان اینکه اقتصاد دریامحور در حال حاضر 2 درصد تولید ناخالص 
داخلی کشــور را تشکیل می دهد، گفت: اقتصاد دریامحور بسیار مهم 
است و باید در طول برنامه سهم آن از تولید ناخالص داخلی 3 برابر شود. 
وی همچنین با اشاره به اینکه اقتصاد دانش پایه بخشی از رشد اقتصاد 
را تأمین می کند، گفت: کمک به اقتصاد دیجیتال، دریامحور، دانش بنیان 
و توجه به پیشران های اقتصادی مانند کریدورهای شمال - جنوب و 

شرقی - غربی در ۵ سال آینده باید محقق شود.

  مهمترین وظیفه ســازمان برنامه تحقق رشد 8 درصدی 
اقتصادی است

معاون رئیس جمهور با بیان اینکه در دهه گذشــته میانگین رشد 
اقتصادی ۷دهم درصد بود، گفت: وضعیت رشــد در 2 ســال گذشته 
نشــان می دهد از رکود اقتصادی خارج شدیم و رشد اقتصادی در دو 

سال گذشــته ۴ و ۴.۵ درصد بوده، البته در سال گذشته با احتساب 
نفت به ۵.۱ درصد رسید. امسال هم قرار است رشد اقتصاد کشور به ۸ 
درصد نزدیک شود و امسال اولین سال برنامه هفتم به حساب می آید.

توســعه  هفتــم  برنامــه  لایحــه  کــرد:  اضافــه  منظــور 
تــا  مــی رود  انتظــار  کــه  کردیــم  ارائــه  مجلــس  بــه   را 
دو الی سه ماه آینده از مجلس بیرون بیاید و تابلوی ما تحقق رشد ۸ 

درصدی در کشور است.
وی با بیان اینکه انتظار رئیس جمهور این اســت که اقتصاد کشور 
فعال شود، گفت: شورای اقتصادی باید به جایگاه اصلی خود برگردد و 
در حال حاضر جلسات آن مرتب با حضور وزرای عضو برگزار می شود.

به گفته رئیس ســازمان برنامه و بودجه، یکی از معاونت های این 
ســازمان حذف شده و به جای آن معاونت اقتصادی تشکیل شده که 
یکی از وظایف آن پیگیری شورای اقتصاد است و سازمان برنامه راهبر 

توسعه در کشور هستیم.

  کمبود دارو باید برطرف شود
رئیــس ســازمان برنامــه در بخــش دیگــری از ســخنان خود 
گفت: رؤســای ســازمان برنامه و بودجه، دبیر شــورای برنامه ریزی 
اقتصــادی هســتند و باید تعامل حداکثری با اســتانداران داشــته 
باشــند و اســتانداران باید بتوانند به آنها اتکا کننــد.وی خطاب به 
 روســای سازمان برنامه استانی، گفت: اســتانداران نباید شما را مانع 
بدانند بلکه باید شــما را عقل منفصل خــود بدانند و در همه امور به 

مرتضی قدیمی  -      رئیس سازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه مهمترین وظیفه ما در سازمان برنامه تحقق رشد 8 درصدی اقتصادی براساس تکلیف برنامه هفتم است، گفت: اقتصاد دریامحور در حال حاضر 2 درصد از تولید 
ناخالص داخلی کشور را تشکیل می دهد اما باید در طول برنامه سهم آن از تولید ناخالص داخلی ۳ برابر شود.

 اگر الان مشکل آموزش و 
پرورش و کیفیت آموزش 

وجود دارد، به سازمان 
برنامه و بودجه هم ربط 

دارد. باید از تنش آفرینی 
جلوگیری کنیم. 

رویکرد عدالت محوری، 
انقلابی گری در گفتار و 
رفتار خود پیاده کنیم. 

تحقق رشد 8 درصد 
تکلیف ماست و این در 
قالب برنامه هفتم آمده 

است.

  مهلت ارسال صورت حساب الکترونیکی به سامانه 
مودیان تا پایان تیر ماه تمدید شد

سخنگوی سازمان امور مالیاتی گفت: مهلت ارسال و ثبت 
صورت حســاب های الکترونیکی صادره که از اول آبان ســال 
گذشته تا پایان خرداد ماه بود، یک ماه دیگر یعنی تا 3۱ تیر 

ماه سال جاری تمدید شد.
به گزارش از وزارت اقتصاد، مهدی موحدی بکنظر با اشاره 
به مهلت ارسال و ثبت صورت حساب های الکترونیکی اظهار 
کرد: مهلت ارسال و ثبت صورتحساب های الکترونیکی صادره 
که از اول آبان ســال گذشته تا پایان خرداد ماه بود، یک ماه 

دیگر یعنی تا 3۱ تیر ماه سال جاری تمدید شد.
ســخنگوی ســازمان امور مالیاتی اضافه کرد: با توجه به 
درخواست مکرر اشخاص مشمول و با توجه به مصوبه مورخ 2۰ 
خرداد ماه ۱۴۰2 کارگروه راهبری سامانه مودیان و اخذ مجوز 
لازم از مراجع ذیربط، مهلت ارسال و ثبت صورت حساب های 
الکترونیکی صــادره که از اول آبان ماه ۱۴۰۱ تا پایان خرداد 
ماه ســال جاری تعیین شده بود، تا تاریخ 3۱ تیر ماه ۱۴۰2 

تمدید شد.

شما مراجعه کنند.
منظور در بخش دیگری از ســخنان خود گفت: اگر پیش نگری انجام می شد جلوی 
خیلی از اتفاقات را می توانستیم بگیریم. رتبه بندی معلمان نباید تبدیل به معضل کشور 
می شــد. همان قدر که وزارت آموزش و پرورش در رتبه بندی معلمان تقصیر داشت، به 

همان نسبت ما در سازمان برنامه و بودجه هم مقصر بودیم.
وی گفت: برخی امور را می توانیم به صورت محرمانه هشدار دهیم. مسائلی که روی 
می دهد، لازم نیست به صورت آشکار بیان کنیم، بلکه باید درصدد حل آن باشیم و نگوییم 
که مشکلات جامعه به ما چه ربطی دارد. در حال حاضر اگر در حوزه زیرساخت، خدمات، 
بهداشت و دارو مشکل هست باید بدانیم بهداشت مردم اولویت اصلی دولت است. اگر 

جایی کمبود دارو وجود دارد، باید آن را برطرف کنیم. 

  نقطه شروعِ کار فارغ التحصیلان نباید  سازمان برنامه باشد
رئیس سازمان برنامه و بودجه خطاب به روسای سازمان برنامه استانی بیان کرد: برای 
حل مشکلات از کارشناسان حوزه استفاده کنید. در دستگاه های دولتی کارشناسان باتجربه 
زیادی وجود دارند. می توانید با انتقال نیروهای زبده و کارشــناس از دستگاه های دیگر 
نیروی کارشناسی خود را تقویت کنید.وی اظهار داشت: حتی اگر کسی از دانشگاه مدرک 
دکترا بگیرد و ما بخواهیم جذب کنیم، ابتدا باید چند سال کار کند تا به یک کارشناس 
زبده تبدیل شود و ما با همه احترامی که به فارغ التحصیلان داریم، نقطه شروع کار نباید 
سازمان برنامه باشد و شما می توانید به جای استخدام افراد تازه کار، از نیروهای مجرب 

سایر دستگاه ها استفاده کنید.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه گفت: وظیفه ما امیدآفرینی در کشــور است. نباید 
مردم را ناامید کنیم. البته مسائل را باید بدانیم و درصدد حل آن باشیم، اما قرار نیست 
مشکلات را به جامعه منتقل کنیم، بلکه باید پیام امید و کار و تلاش به جامعه مخابره 
کنیم. گاهی یک مصاحبه من و شما جامعه را مضطرب می کند.الان مشکل تأمین دارو 

داریم. این مسئله من و شماست و قابل حل است.

  در خرید تضمینی گندم عقب هستیم
منظور گفت: در خرید تضمینی گندم عقب هستیم. مشکل من و شماست باید آن 
را حل کنیم. اگر به مردم می گوییم تا یک هفته دیگر پول گندمکاران را می دهیم باید 

این کار را انجام دهیم.
رئیس سازمان برنامه و بودجه از رؤسای سازمان های برنامه و بودجه استان ها خواست 

هر هفته به صدا و سیمای استانی بروند و به مردم گزارش دهند.
وی گفت: اگر الان مشکل آموزش و پرورش و کیفیت آموزش وجود دارد، به سازمان 
برنامه و بودجه هم ربط دارد. باید از تنش آفرینی جلوگیری کنیم. رویکرد عدالت محوری، 
انقلابی گری در گفتار و رفتار خود پیاده کنیم. تحقق رشد ۸ درصد تکلیف ماست و این در 
قالب برنامه هفتم آمده است.به گفته رئیس سازمان برنامه و بودجه باید در دستگاه های 
اجرایی هم افزایی منابع ایجاد کنیم. اگر در دهه گذشــته رشد اقتصادی ۷ دهم درصد 
بود مقصر من و شما هستیم که درسازمان برنامه کار می کنیم. نگویید به ما چه؟ شما 
مدیران سازمان برنامه همه کاره هستید، منابع را تجهیز می کنید، سرمایه گذاری خارجی 

را باید هدایت کنید، منابع بانکها را به سمت طرح ها هدایت کنید.
وی گفت: شورای برنامه ریزی استان ها برای همین کارها ساخته شده است. باید در یک 
تلاش جمعی در دستگاه های دولتی و غیردولتی به توسعه و رشد استان ها کمک کنید.

رئیس ســازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه اشتغال مسئله مهمی است، گفت: اگر 
در یک اســتان آمار اشتغال پائین است یک پای قضیه سازمان برنامه است، باید ایجاد 
اشــتغال در دستورکار قرار گیرد. طرح های تملک دارایی به اتمام برسد و سازمان های 

برنامه گزارش ماهانه به ستاد برنامه ارائه کنند. 
منظور به مسئله معیشت همکاران سازمان اشاره کرد و گفت: ما شهروند درجه یک 
و دو در سازمان نداریم، همان امکاناتی که در ستاد وجود دارد باید در صف نیز باشد. ما 
تلاش کردیم بیمه تکمیلی طلایی برای همکاران انتخاب کنیم گرچه هزینه ما را بالا برد 

اما خدمات بهترین به همکاران ارائه می کنیم.

زودتر با خبر شوید ...

www.mozayedemonaghese.com
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تحکیم استقلال و امنیت ارتباطات کشور
محمدرضا کریمی     |    با گذشت دو سال از آغاز به کار دولت سیزدهم، حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات شاهد اتفاقات و پیشرفت های بسیاری در زمینه های 
گوناگونی بوده است؛ به عنوان نمونه شبکه ملی اطلاعات به پیشرفت ۶۰ درصدی رسیده و بنابر اعلام مسئولان قرار است تا پایان سال این عدد به ۷۵ درصد 

برسد.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: با توجه به نقش مهم بورکینافاســو در منطقه آفریقا، سیاســت جمهوری اســامی ایران بر پایه گســترش همکاری با کشورهای آفریقایی به ویژه 
بورکینافاسو است.

 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دیدار با آقای عیسی بورو قائم مقام وزیر امورخارجه بورکینافاسو ضمن ابراز خرسندی از حضور هیأت بورکینافاسو در ایران گفت: سیاست های کلی 
دو کشور همسو بوده و اشتراکات زیادی بین دو دولت در راستای همکاری های دوجانبه وجود دارد.

سیدصولت مرتضوی افزود: با توجه به نقش مهم بورکینافاسو در منطقه آفریقا، سیاست جمهوری اسامی ایران بر پایه گسترش همکاری با کشورهای آفریقایی به ویژه بورکینافاسو است.
وی خاطرنشــان کرد: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی دارای چند بخش مهم اســت؛ تعاون که از ســرمایه های خُرد مردم تشکیل شده است. نظارت بر روابط کار، مدیریت کارگری و 

کارفرمایی و دفاع از حقوق کارگران، پیشگیری از آسیب های اجتماعی و دفاع از حقوق معلولان از جمله وظایف مهم این وزارتخانه است.
گسترش همکاری ایران با 

کشورهای آفریقایی

  قطر دومین قرارداد بزرگ گازی را با 
چین امضا کرد

براساس قرارداد جدید و 27 ســاله ای که میان 
شــرکت ملی نفت چین و قطر به امضا رســیده 
است، چین سالانه 4 میلیون تن ال ان جی از قطر 
خریداری خواهد کرد. این دومین قرارداد بزرگ 
تامین گاز قطر با شرکتی چینی طی کمتر از یک 

سال گذشته است.
شرکت ملی نفت چین همچنین در توسعه شرق 
میدان گازی شمالی قطر مشارکت خواهد کرد. 
نوامبر سال گذشته هم شــرکت قطرانرژی در 
قرارداد بزرگ دیگری، توافقنامه 27 ساله تامین 
ال ان جی با شرکت سینوپک چین به امضا رساند 
که بر اساس آن سالانه 4 میلیون تن ال ان جی در 

اختیار چین قرار می دهد.
کشورهای آســیایی تمایل زیادی به تامین گاز 
مورد نیاز خود از پروژه های توسعه میادین گازی به 
واسطه عقد قراردادهای خرید و فروش بلندمدت 
با قطر دارند. قرارداد روز سه شنبه سومین معامله 
قطر برای تامین ال ان جی یک مشتری آسیایی از 
محل توسعه میادین گازی این کشور است. قطر 
بزرگترین صادرکننده ال ان جی در جهان است 
و رقابت برای تامین این ســوخت از آغاز جنگ 
میان روسیه و اوکراین افزایش زیادی یافته است. 
این رقابت به ویژه در اروپا که مجبور شــد برای 
جایگزینی گاز روســیه که 40 درصد از نیاز گاز 
اروپا را تامین می کرد، به ال ان جی رو بیاورد اوج 

گرفته است.
شــرکت قطرانرژی پیشــتر اعام کرده بود که 
می تواند 5 درصد از سهم قطارهای گازی متعلق 
به توسعه میدان گازی شــمالی خود را به آنچه 
وزیر انرژی قطر آن را »شــرکای ارزش افزوده« 
قطر توصیف کرد بدهد. در ماه آوریل سینوپک 
چین به اولین شــرکت انرژی آسیایی »شریک 
ارزش افزوده« پروژه توســعه میدان گاز شمالی 

قطر تبدیل شد.
از آنجایی که روابط میان چین با آمریکا و استرالیا، 
دو رقیب اصلی قطر در زمینه صادرات ال ان جی 
مکدر است، شــرکت های ملی انرژی چینی به 
صورت فزاینده ای قطر را به عنوان هدفی امن تر 

برای سرمایه گذاری در بخش منابع می بینند.

  افزایش سرســام آور قیمــت مصالح 
ساختمانی

عضو هیات مدیره کانون انبوه سازان از افزایش 2 
برابری قیمت بتن آماده خبر داد و خواستار ورود 
وزارت صمت به افزایش بدون ضابطه این نهاده 

ساختمانی شد.
 فرشید پورحاجت با اشاره به وضعیت نامناسب 
بازار مصالح ســاختمانی، اظهار کرد:  باوجود آن 
که طی ۳ ماه اخیر اتفاقی در بازارهای اقتصادی 
روی نداده، اما در بخش مصالح ساختمانی با رشد 

قیمت های متوالی مواجه هستیم.
وی افزود: در یک نمونه قیمت بتن آماده نسبت به 

زمستان سال قبل 2 برابر شده است.
وی توضیح داد: بهمن ســال گذشته قیمت هر 
مترمکعب بتن حدود ۹00 هــزار تومان بود که 
امروز به بیش از یک میلیــون و ۸00 هزار تومان 
افزایش یافته اســت. این قیمت بدون محاسبه 
هزینه پمپ بتن و مواد افزودنی بتن اســت که 
آنرا نیز به صورت جداگانه از ســازندگان مسکن 
دریافــت می کنند.عضو هیئت مدیــره کانون 
سراسری انبوه ســازان با بیان این که »دلیل این 
اقــدام کارخانه های تولید بتن آماده مشــخص 
نیست« گفت: از وزارت صمت می خواهیم به این 
ماجرا ورود کند، چراکه ساخت و ساز مسکن تحت 
تاثیر این گرانفروشی قرار گرفته است.پورحاجت 
با بیان این که کارخانه های تولید بتن پول آب را 
هم با قیمت بتن حســاب می کنند، یادآور شد: 
وزن مخصوص بتن 24۳0 کیلوگرم بر مترمکعب 
است این در حالی است که در محاسبات 2۳00 
کیلوگرم از سوی کارخانه های بتن اعمال می شود. 

  شناسایی بیش از ۴۷ هزار واحد غیرفعال 
و نیمه فعال

بر اساس اطاعاتی که در اختیار ایسنا قرار گرفته 
در ســال گذشــته بیش از 47 هزار واحد راکد 

شناسایی و بیش از 4000 واحد احیا شده است.
 دبیرخانه نهضت احیای واحدهــای اقتصادی 
واحدهای غیرفعال/نیمه فعال/ روبه افول/طرح 
نیمه تمام/ طرح هــای زیرظرفیت اقتصادی بر 
اســاس نظام نامه نهضت احیا را شناسایی کرده 
است. بر این اساس در سال ۱40۱ تعداد 47 هزار 
و ۶۹7 واحد غیرفعال و نیمه فعال شناسایی شدند.

در این میان در سال اول فعالیت نهضت احیا تعداد 
4۱4۹ واحد احیا شدند که حدود ۸.7 درصد کل 

واحدهای غیرفعال یا نیمه فعال است.
این گزارش واحدهای احیاشده را در یک تقسیم 
بندی به سه دسته واحدهای نیمه فعال احیا شده، 
واحدهای غیر فعال احیا شــده و واحدهای رفع 
موانع پیش روی آنها )حقوقی، مدیریتی، آموزشی 
و ...( طبقه بندی کرده که به ترتیب 4۶، 44 و ۱0 
درصد واحدهای احیا شــده را به خود اختصاص 

داده اند.
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 ایجاد شبکه ملی اطاعات در کشور به عنوان یکی از مهمترین پروژه های 
حوزه ارتباطات، از اواخر سال ۱۳۸4 مطرح و کاهش وابستگی به شبکه جهانی 

اینترنت مهم ترین دلیل پیاده سازی این شبکه عنوان شد. 
در سند »ضرورت تبیین الزامات شبکه ملی اطاعات« تاکید شده بود که 
شــبکه ملی اطاعات به عنوان زیرساخت ارتباطی کل فضای مجازی، شبکه 

همه شبکه های کشور است.  
این شبکه متشکل از زیرساخت های ارتباطی با مدیریت مستقل کاماً داخلی، 
شبکه ای حفاظت شده نسبت به اینترنت و شبکه ای با امکان عرضه انواع محتوا و 
خدمات ارتباطی سراسری برای آحاد مردم است. در سال های بعد از ۱۳۸4 عما 
اجرای این طرح با کندی انجام می شد تا این که در دولت یازدهم، اجرای این 
طرح پیگیری و در نهایت در اواخر همان دولت اعام شد که فازهای اول، دوم 
و سوم آن افتتاح و رونمایی شده است؛ اما این شتاب بخشی به روند اجرای این 
پروژه در دولت سیزدهم از مهم ترین اقدمات وزارت ارتباطات و فناوری اطاعات 
محسوب می شود؛ بنابراین طرح شتاب بخشی به روند اجرای شبکه ملی اطاعات، 
از مهرماه سال ۱400 آغاز شده و در حال حاضر هم در مرحله اجرا قرار دارد.

در همین راستا تحقق شــبکه ملی اطاعات از ابتدای آغاز فعالیت دولت 
سیزدهم در حالی در صدر برنامه های این وزارت خانه قرار گرفت که این پروژه 
در ۱0 سال تنها ۳0 درصد پیشرفت داشت اما در مدت دو سال به پیشرفت ۶0 
درصدی رسیده و آنگونه که وزیر ارتباطات اعام کرده است قرار است پیشرفت 

این شبکه تا پایان سال به 75 درصد برسد. 
بنابراین با تاش های انجام شده از ابتدای استقرار دولت سیزدهم تا خرداد 
ماه ســال جاری، طی 20 ماه گذشــته بیش از 4000 روســتا به شبکه ملّی 

اطاعات متصل شــده و بیش از ۳000 روســتای باقیمانده هم تا پایان سال 
متصل خواهند شد.

 پوشش ۱۰ میلیون خانوار در پروژه فیبرنوری تا پایان سال ۱۴۰۲
 از سوی دیگر تکمیل پروژه فیبرنوری و تحت پوشش قرار گرفتن خانوارها 
دیگر موضوعی بود که وزارت ارتباطات در مدت دو سال پیگیری کرد و درحال 

حاضر به پیشرفت های قابل توجهی رسیده است. 
در طــی ایــن مدت اقدامــات بســیاری توســط وزارت ارتباطات جهت 
پیشــرفت این پروژه انجام شــد به گونه ای که سال گذشته برخی استان ها 
مانند قم تحت پوشــش کامل این فناوری قرار گرفتند و به دلیل اهمیت این 
پروژه و تأکید مســئولان بر آن، آییــن نامه بند »س« تبصره 7 قانون بودجه 
تصویب شــد که با این مصوبه حســاب توسعه شــبکه فیبر نوری با سرمایه 
اولیــه هــزار میلیارد تومان ایجاد می شــود و با اجرا این پروژه مســیر ایجاد 
 ۱0 میلیون پوشــش تا آخر امســال همانگونه که وزیر ارتباطات وعده داده

 است هموار خواهد شد.

  اتصال ۹۵ درصدی دستگاه به پنجره ملی خدمات دولت هوشمند
شکل گیری دولت هوشمند از جمله اهداف مهم دولت سیزدهم است و به 
خدمتی هوشمند گفته می شود که آن خدمت بدون مراجعه حضوری، به صورت 

برخط و بدون ارسال هر گونه مدرکی قابل دریافت باشد.
در راســتای ارائه خدمات دولت به صورت هوشــمند طی دو ســال اخیر، 
دولت ســیزدهم گام های بلندی برداشته و آن را به یک تکلیف قانونی برای 

سید ابراهیم رئیسی روز گذشته از پیگیری واردات خودرو و در کنار آن افزایش 
تولید داخلی خبر داد. خبری که به نظر می رســد برای خریداران خبر خوبی باشد 

زیرا آنها را یک قدم به آرزوی خود، یعنی خودرودار شدن نزدیک می کند.
 شب گذشته سید ابراهیم رئیسی در نهمین گفت وگوی زنده تلویزیونی خود با 
تاکید بر اینکه وضعیت اقتصادی بهتری در پیش خواهیم داشت اعام کرد که باید 
تولیــد خودرو را افزایش داده و همچنین خودروی مورد نیاز را از خارج وارد کنیم. 

این یعنی ما هر دو راه حل را انتخاب و دنبال می کنیم.
رئیس جمهوری همچنین اضافه کرد که به سمت تولید ۱.7 میلیون خودرو در 
سال در حال حرکتیم. اگر به تولید 2 میلیون خودرو در سال برسیم دیگر نیازی به 
واردات هم نخواهیم داشت. دولت هم تولید خودرو و هم واردات خودرو را با جدیت 

دنبال می کند و در این مدت در افزایش تولید خودرو موفق بودیم.
رئیســی در بخش دیگری از صحبت هایش به سرمایه گذاری ایران در کشورهای 
آمریکای لاتین نیز اشاره کرد و گفت که چرا باید تراکتورسازی 7 سال و خودروسازی 
ما ۹ سال در ونزوئا تعطیل و نیمه تعطیل بماند؟ گسترش ارتباطات فناوری، رونق بازار 
محصولات دانش بنیان ایرانی و صدور خدمات فنی و مهندسی از جمله دستاوردهای 

مهم سفرهای برون مرزی اخیر است.
صحبت های رئیس جمهوری در خصوص افزایش تولید و واردات به صورت توامان 
در حالیست که اواخر خردادماه ۱402 با تصویب مجلس، واردات خودروهای کارکرده 

برای تنظیم بازار خودرو مجاز اعام شد.
از طرفــی چنــدی پیش نیز  عباس علی آبــادی - وزیر جدید صنعت، معدن و 
تجارت - با اشاره به اینکه واردات یک پتانسیل جدی برای مدیریت بازار به منظور 
جلوگیری از رانت وانحصار است اظهار کرد که در حوزه کالاهای های تک و کالاهای 

راهبردی و کالاهایی که کشور باید استقال داشته باشد، سیاست دیگری حاکم است 
که مطابق با آن سیاست باید عمل شود اما در موضوعاتی که نه مزیت اقتصادی و نه 

مزیت رقابتی داریم، باید به سمت تعامل با دنیا رویم.
بنابر گفته وزیر صنعت، مجلس نقطه نظرات خود را در حوزه واردات ارائه کرده و 
به تازگی نیز مصوبه ای در این حوزه داشته که در همین راستا ما مصوبات را رعایت 
خواهیم کرد.نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس نیز در روزهای گذشته 
در گفت وگویی با ایســنا، علت کاهش قیمت خودرو را افزایش تولید داخل و ایجاد 
امیدواری در واردات خودرو عنوان کرد و گفت که سال گذشته تولید خودرو افزایش 
یافته و به یک میلیون و ۳00 هزار خودرو افزایش پیدا کرد. تولید در ســال ۱400 
بالغ بر۹00 هزار خودرو بود که در سال ۱40۱ به یک میلیون و ۳00 هزار خودرو 
رسید. از طرف دیگر امیدواری نسبت به واردات خودرو در جامعه ایجاد شده است. 
همچنین بر اســاس آمارهای تولید سالیانه انواع خودرو که اخیرا دولت منتشر 

کرده اســت میزان خودروهای ناقص کف پارکینگ در شش ماهه دوم سال ۱40۱ 
به صفر رسیده است و در شش ماهه اول سال ۱40۱ نیز به نسبت مدت مشابه سال 

قبل روند کاهشی به خود گرفته است.
بر این اساس در سال ۱40۱، فروردین  و اردیبهشت ماه 52 هزار و ۶۸۹ دستگاه 
خودروی ناقص، در خردادماه 42 هزار و 420 دستگاه، تیر 20 هزار و 7۹0 دستگاه، 
مرداد 7۶۶۸ دســتگاه، شهریور 2۳25 دستگاه خودروی کف پارکینگ است که از 
مهر تا اســفند همان ســال نیز میزان خودروهای کف پارکینگ صفر بوده است.در 
ســال ۱400 نیز، فروردین و اردیبهشت ماه ۱۳2 هزار و 2۱5 دستگاه، خرداد ۱4۳ 
هزار و 7۶7 دستگاه، تیر ۱۳7 هزار و 2۶۱ دستگاه، مرداد ۱۳0 هزار و ۸54 دستگاه، 
شهریور ۱4۹ هزار و 4۸۸ دستگاه، مهرماه ۱5۹ هزار و ۳۸ دستگاه، آبان ۱۶5 هزار 
و ۶۱ دستگاه،  آذر ۱72 هزار و ۶4۶ دستگاه، دی ۱5۹ هزار و ۳5۱ دستگاه، بهمن 
۱2۸ هزار و۱2۶ دســتگاه و  اسفندماه نیز ۱05 هزار و 7۹۶ دستگاه خودروی کف 

پارکینگ داشتیم.

 تولید و واردات خودرو ؛ وعده هایی که در حال عملیاتی شدن است
اگر چه استارت کاهش قیمت و به طور کل ساماندهی بازار خودرو از زمان وزیر 
ســابق صمت ) فاطمی امین( زده و قدم های موثری در دوران تصدی مدیران قبلی 
برداشــته شده است، اما اقدامات وزارت صمت دولت سیزدهم هم برای ساماندهی 
این بازار بی نتیجه نماند و در نهایت جمع شــدن بســاط تولید ناقص خودروها، از 
سرگیری واردات خودرو پس از وقفه پنج ساله و حذف قرعه کشی توانست خودرو را 
 به جیب مردم نزدیک کند، حال با توجه به صحبت های رئیس جمهوری می توان به 

آینده این صنعت امیدوار بود.

تولید و واردات خودرو ؛ وعده هایی که در حال عملیاتی شدن است

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران
شنبه 1402/04/03
شماره : 1428

همه دســتگاه ها تبدیل کرد. بر اساس قانون بودجه سال ۱40۱، همه 
دستگاه های اجرایی کشور که دارای خدمات عمومی هستند مکلف شدند 
که سه فعالیت انجام دهند؛ اول اینکه پنجره واحد خدمات هوشمند خود 
را راه اندازی کنند تا مردم از مراجعه به سامانه های متعدد آنها خودداری 
کنند، دوم حداقل یک سوم از خدمات پرکاربرد خود را به صورت هوشمند 
از طریق پنجره واحد خود ارائه دهند و سوم پنجره خدمات خود را به 
»پنجره ملی خدمات دولت هوشمند« متصل کنند؛ البته دستگاه ها دو 
تکلیف اول را باید تا پایان شهریور ماه سال گذشته به سرانجام می رساندند.

وزارت ارتباطات هشت ماه زودتر از مهلت قانونی »پنجره ملی خدمات 
دولت هوشمند« را راه اندازی کرد و تا پایان تابستان سال گذشته از مجموع 
حدود ۱50 دستگاهی که خدمات عمومی ملی دارند و مشمول قانون 
هستند، بیش از 40 دستگاه به پنجره ملی متصل شدند و مابقی هم در 
تــاش برای انجام تعهد خود در مهلت قانونی بودند که از ابتدای پاییز 
دستگاه و سازمان های زیادی به این پنجره متصل و خدمات خود را از 
این طریق ارائه کردند.در همین رابطه عیسی زارع پور- وزیر ارتباطات 
و فنــاوری اطاعات- درباره آخرین وضعیت پنجره ملی خدمات دولت 
هوشــمند گفته است یکی از  اقدامات مهم 20 ماه گذشته که حاصل 
 کارِ گروهی همه دستگاه هاست،  راه اندازی »پنجره ملیّ خدمات دولت

 هوشمند« است که تاکنون بیش از ۹5 درصد دستگاه ها متصل و قریب 
به 50 درصد خدمات خودشان را از این طریق ارائه می کنند و میلیون 
نفر تا حالا عضو شــده اند.عاوه بر موارد گفته شده با وجود اینکه طی 
ســال های گذشته از کسب و کارهای اینترنتی به روش های گوناگون 
حمایت می شد اما این اقدام طی 20 ماه اخیر بیش از پیش مورد توجه 
قرار گفت، به گونه ای که آیین نامه حمایت از کسب و کارهای اقتصاد 
دیجیتال پاییز ســال ۱40۱ با حضور مسئولان رونمایی شد.  آیین نامه 
گفته شــده شــامل ۱4 ماده و ۳0 نوع حمایت دولتی را برای کسب و 

کارهای اینترنتی می شود. 
در این آیین نامه تســهیات بســیار خوبی در بخش های گوناگون 
پیش بینی شده است که گام بسیار بزرگ و بلندی برای حمایت کسب و 
کارهای اینترنتی است و اگر این مصوبه به شکل کامل اجرا شود، حتما 
اتفاق بزرگی در کشــور خواهد افتاد.در بخش خدمات متنوع پرداخت 
این آیین نامه گفته شــده، کاربرانــی که در پلتفرم های داخلی فعالیت 
کنند، از مزایایی چون امکان راه اندازی حســاب امانی، خرید اعتباری 
از سکوهای مشمول، پرداخت مســتقیم، راه اندازی کیف پول، فراهم 
کردن درگاه پرداخت برای ســکوهای مشمول توسط بانک مرکزی و 
امکان استفاده از رمز ریال درصورت راه اندازی استفاده کنند. در بخش 
اعتبار بخشــی به کسب و کارهای اینترنتی و کاربران این امکان وجود 
دارد که به ســکوها و کسب و کارهای احراز هویت شده، نشان ویژه یا 
 تیک ویژه کسب و کار اعطا شود یا برای عموم کاربران امکان اخذ نشان

 اعتبار شده )تیک آبی( فراهم شود.  

 راه اندازی اینترنت کودکان و میزان استقبال از آن
همچنین راه اندازی و ایجاد اینترنت کودکان دیگر اقدام مهمی بود 
که وزارت ارتباطات در دولت ســیزدهم پیگیری و اجرایی کرد؛ اگرچه 
این موضوع طی سال های گذشته و در دولت های قبل هم مطرح شده 
بــود اما با آغاز به کار این دولت تمهیــدات ویژه ای برای تحقق آن در 
نظر گرفته شــد که در نهایت اواســط شهریور سال گذشته به صور ت 
رســمی با حضور وزیر ارتباطات و چند تن از مسئولان دیگر رونمایی 
شــد.با راه اندازی ســرویس اینترنت کودک و نوجوان )سرویس 45۶( 
سه امکان برای خانواده به منظور حفاظت از کودکان در فضای مجازی 
فراهم می شــود، نخست با شماره گیری #45۶*، دوم از طریق سایت و 
سوم از طریق اپلیکیشــن 45۶ این امکان برای خانواده ها فراهم  شده 
اســت تا دسترســی کودکان و نوجوانان خود به اینترنت را متناسب با 
ســن و شــرایط هر کدام تعریف و مدیریت کنند. طبق آخرین آماری 
 که زارع پور درباره میزان اســتقبال از اینترنت کودکان اعام کرد یک 
میلیون نفر از این خدمت اســتفاده کردند اما یک جامعه بیش از ۱۶ 
میلیون دانش آموز وجود داشته و این امیدواری وجود دارد که همه از 

این امکان استفاده کنند.

در سند »ضرورت تبیین 
الزامات شبکه ملی 

اطلاعات« تاکید شده بود 
که شبکه ملی اطلاعات به 

عنوان زیرساخت ارتباطی 
کل فضای مجازی، شبکه 

همه شبکه های کشور 
است.  

این شبکه متشکل از 
زیرساخت های ارتباطی 

با مدیریت مستقل 
کاملًا داخلی، شبکه ای 
حفاظت شده نسبت به 
اینترنت و شبکه ای با 

امکان عرضه انواع محتوا و 
خدمات ارتباطی سراسری 

برای آحاد مردم است.

وثیقه گذاری دارایی های باثبات عملیاتی شد
سامانه توثیق الکترونیکی دارایی ها برای تسهیل پرداخت وام 

در یکی از بانک های کشور پیاده سازی شد. 
به گزارش از وزارت اقتصاد، مدیرعامل بانک صادرات ایران اعام 
کرد: دریافت تسهیات خرد در نظام بانکی عموماً با چالش معرفی 
ضامن معتبر روبه رو اســت. بر این اساس بانک صادرات ایران در 
مرحله نخست، با هدف رفع نگرانی متقاضیان تسهیات، سامانه 

توثیق الکترونیکی سهام را عملیاتی کرده است.
ســید ضیاء ایمانی افزود: مشتریان دارای کد سجام در بانک 
صادرات ایران، هنگام دریافت تسهیات می توانند به سادگی یک 

خرید اینترنتی، بخشی از دارایی سهام خود را به عنوان وثیقه در سامانه ثبت کنند.
وی اجرای این طرح را کمک به ثبات بازار سرمایه دانست و گفت: متقاضیان برای تأمین منابع مالی مورد نیاز خود، به جای 
فروش سهام می توانند آن را نزد بانک صادرات ایران به صورت آناین و الکترونیکی به وثیقه بگذارند. بدین ترتیب این سامانه به 

ثبات بازار سرمایه و کاهش خرید و فروش هیجانی در بورس کمک می کند.

 رئیس میز افغانستان ســازمان توسعه تجارت ایران در سفر به 
این کشور، به توافقات مهمی در جهت توسعه روابط تجاری میان دو 
کشور دست یافت. حمیدرضا کربایی اسماعیلی، رئیس میز کشوری 
افغانستان سازمان توسعه تجارت در سفری که با هدف بهبود روابط 
تجاری ایران و افغانســتان در حوزه های خدمات فنی و مهندسی، 
دارویی و تجهیزات پزشــکی، محصولات پتروشیمی، مواد غذایی و 
نیز بررسی زیرساختهای موجود در گمرکات و مرزهای خروجی به 
افغانستان داشت، با مقامات تجاری، بازرگانی، اقتصادی و درمان این 
کشور دیدار و گفتگو کرد.در این سفر رئیس میز کشوری افغانستان با 
قلندر عباد، سرپرست وزارت صحت عامه محمد یونس مهمند، معاون اول اتاق تجارت و سرمایه گذاری، مولوی عبدالمتین سعید، رئیس 
کل گمرکات افغانستان، فاروق عزیزی، معاون و مشاور ارشد سرپرست وزارت تجارت، صدیقی فر، سرکنسول ج.ا.ایران در هرات، حاج 
لالا، کمیساری مرزبانی اسام قلعه، مدیر کل گمرک دوغارون، اعضای معاونت سیاسی و اقتصادی فرمانداری شهرستان تایباد و رجبی، 

مدیرکل سازمان صنعت، معدن و تجارت استان خراسان رضوی، اعضای هیات مدیره مرکز تجاری ایران در کابل دیدار و گفتگو کرد.

چندین توافق مهم تجاری ایران و افغانستان
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چشم انداز بازار سهام در ماه های آینده مثبت است

مریم لطفی      |      یک کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه سازمان بورس به عنوان ناظر نباید دخالتی در معاملات بازار داشته باشد، گفت: بازار در 
بلندمدت به نقطه تعادل خواهد رسید و رشد خوبی را می توان برای آن متصور بود، اما رشد انجام شده در بازار پرنوسان خواهد بود.

W W W .  A V A Y E E G H T E S A D . I R

وزیر اقتصاد اعلام کرد: جمهوری اسلامی ایران بعد از چهار سال در سطح وزیر در اجلاس صندوق اوپک شرکت کرد؛ هم در خود اجلاس نقش فعالی ایفا کردیم و هم در حاشیه اجلاس از 
فرصت گفت  و گوهای دو طرفه با وزرای اقتصادی کشورهای عضو صندوق استفاده شد.

 سیداحسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی در حاشیه شرکت در چهل و چهارمین اجلاس سالانه صندوق اوپک در گفت وگویی اظهار کرد: این اجلاس که با حضور وزرای اقتصادی 
کشورهای عضو برگزار می شود، فرصتی بسیار مهم برای تبادل نظر و تعیین تکلیف پروژه های سرمایه گذاری صندوق اوپک است، برای اینکه کشورها بتوانند در حوزه سرمایه گذاری و پروژه های 

عمرانی از این سرمایه گذاری ها استفاده کنند.
خاندوزی یادآور شد: شعار امسال صندوق تمرکز بر دو هدف ویژه است؛ اول هدف تاب آوری اقتصادی کشورها که در مقابل شوک هایی که به اقتصاد وارد میشود، مقاوم باشند و دوم هم مسئله 

عدالت و برابری در حوزه اجتماعی داخل کشورها است که وضعیت توزیع درآمد و دسترسی گروه های فقیر و ضعیف را بهبود ببخشد.

تعیین تکلیف پروژه های 
سرمایه گذاری صندوق 
اوپک در اجلاس 44

   هند جای چین را می گیرد؟
ایلان ماسک در ملاقات با نخست وزیر هند اعلام 
کرد که تسلا به دنبال سرمایه گذاری در هند است.

 ایلان ماســک، مدیر اجرایی تسلا روز سه شنبه 
گفت که این خودروســاز الکتریکــی به دنبال 
ســرمایه گذاری سریع در هند اســت. اظهارات 
وی پس از دیدار با نارندرا مودی، نخســت وزیر 
هند در نیویورک در جریان سفر دولتی مودی به 

ایالات متحده صورت گرفت.
ماسک در پاسخ به ســوال خبرنگاران در مورد 
برنامه تسلا برای سرمایه گذاری در هند گفت که او 
قصد دارد سال آینده به این کشور سفر کند و این 
اطمینان را داد که تسلا در هند خواهد بود و این 

کار را در اسرع وقت انجام می دهد.
ماسک گفت که هند پتانسیل قوی برای آینده 
انرژی پایدار از جمله انرژی خورشــیدی، بسته 
باتری های پایدار و وسایل نقلیه الکتریکی دارد 
و امیدوار اســت ســرویس اینترنت ماهواره ای 

استارلینک را به هند نیز بیاورد.
مدیران تسلا ماه گذشته از هند بازدید کردند و در 
مورد ایجاد یک پایگاه تولیدی برای خودرو و باتری 
در هند گفتگو کردند. ماسک ماه گذشته گفت که 
تسلا احتمالاً تا پایان سال جاری مکانی را برای 
یک کارخانه جدید انتخاب خواهد کرد و افزود که 

هند مکان جالبی برای یک کارخانه جدید است.
بر اساس گزارش رویترز، تنش های بین واشنگتن 
و پکن باعث شده است تا شرکت های آمریکایی 
وابســتگی خود را به چین به عنــوان یک پایگاه 

تولیدی کاهش دهند.

   مهلت تسلیم اظهارنامه مالیاتی تمدید 
شد

سخنگوی سازمان امور مالیاتی از تمدید مهلت 
تسلیم اظهارنامه مالیاتی خبر داد.

 مهدی موحد بکنظر در صفحه شــخصی خود 
در توییتر نوشت: بعد از تعامل بسیار مثبت سازمان 
امــور مالیاتــی و اصناف در یک ماه گذشــته، در 
راســتای همراهی و همدلی بیشتر، مهلت قانونی 
تسلیم اظهارنامه صاحبان مشاغل با کسب مجوز 
از سوی شورای عالی هماهنگی سران قوا، به مدت 

۱۰ روز تمدید شد. 

 ترمز صعود بورس کشیده شد
در حالی که شاخص کل بورس در ساعات میانی 
روندی صعودی داشــت و توانســت تا دو میلیون 
و ۱۷۷ هزار واحد افزایش یابد در ســاعات پایانی 
روندی نزولی به خود گرفت و در رقم دو میلیون و 

۱۷۳ هزار واحد ایستاد.
شاخص کل بورس امروز با ۶۹۴۰ واحد افزایش 
تا رقم دو میلیون و ۱۷۳ هزار واحد افزایش یافت. 
شاخص کل با معیار هم وزن هم ۷۲۶۸ واحد صعود 

کرد و در رقم ۷۴۶ هزار و ۱۳۴ واحد ایستاد.
در این بازار ۵۹۵ هزار معامله به ارزش ۴۶ هزار 

و ۳۶۳ میلیارد ریال انجام شد.
طی معاملات امروز ۲۰۲ نماد بورسی مثبت و 
۱۴۰ نماد منفــی بودند که از میان آنها معدنی و 
صنعتی گل گهر نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر 
مثبت و ملی صنایع مس ایران و صنایع پتروشیمی 
خلیج فارس نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر 

منفی را روی بورس گذاشتند.
در آن سوی بازار سرمایه شاخص کل فرابورس 
بــا ۱۸۰ واحــد افزایش در رقم ۲۷ هــزار و ۹۹۷ 

واحد ایستاد.
در این بازار ۸۵۷ هزار معامله به ارزش ۱۱۴ هزار 

و ۳۹۵ میلیارد ریال انجام شد.
در معاملات فرابورس ۲۰۴ نماد مثبت و ۱۱۸ 
نماد منفی بودند که از میان آنها مجتمع جهان فولاد 
سیرجان نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر مثبت 
و سنگ آهن گوهرزمین و سرمایه گذاری مالی سپهر 
صادرات نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر منفی 

را روی فرابورس گذاشتند.

 تسریع در نوسازی بافت های فرسوده
معــاون وزیــر راه و شهرســازی درچهارمین 
اجلاس روسای کمیسیون های شهرسازی ومعماری 
شهرهای تهران بر استفاده از ظرفیت های قانونی 
مغفول مانده برای شتاب بخشی به جریان نوسازی 

دربافت های فرسوده تاکید کرد
به نقل از وزارت راه و شهرسازی، محمد آئینی 
معاون وزیر راه و شهرسازی در چهارمین اجلاس 
رؤسای کمیســیون های شهرســازی و معماری 
شهرهای استان تهران که با محوریت چالش های 
بازآفرینی شــهری و صیانت از حریم شــهرها در 
اسلامشــهر برگزار شد، بر استفاده از ظرفیت های 
قانونی مغفول مانده برای شتاب بخشی به جریان 

نوسازی در بافت های فرسوده تاکید کرد.
معــاون وزیــر راه و شهرســازی و مدیرعامل 
شــرکت بازآفرینی شهری ایران در این اجلاس با 
اشــاره به این که در استان تهران بیشترین درصد 
واحدهای ناپایدار وجود دارد، تصریح کرد: ساکنان 
محلات هدف بازآفرینی شهری از مشکلات متعدد 
کالبــدی و اجتماعی رنج می برنــد اما مهم ترین 
مشــکلی که در ۱۰ ســال اخیر مورد غفلت قرار 
گرفته اســت، تاب آوری اســت. تعــداد زیادی از 
شــهروندان در بافت های ناکارآمد زیر سقف های 
لرزانــی زندگی می کنند که در اثر وقوع یک زلزله 
بر سر ساکنانش آوار می شوند و جان ساکنان این 

محلات در خطر است.

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

شنبه 1402/04/03
شماره : 1428

اگــر بخواهیم بورس کالا را به ابزاری دولتــی برای فروش کالاها تبدیل کنیم، از 
هدف اصلی خود در اقتصاد دور شــده ایم، لذا باید اجازه دهیم بورس کالا بر اســاس 
رســالت و اهدافش و بدون دخالت های بیرونی فعالیت کند و قیمت کالاها در تقابل 

عرضه و تقاضا کشف شود.
 علی آقامحمدی در حاشیه  همایش اقتصاد صنایع پلاستیک ایران به ظرفیت های 
بورس کالا در اقتصاد اشــاره کرد و گفت: اگر بورس کالا را تنها به ابزار دولتی برای 
فروش کالاها تبدیل کنیم از اهدافمان در اقتصاد دور شده ایم، لذا بورس کالا باید بر 
اساس رسالت و اهدافش و بدون دخالت های بیرونی، میزبان دادوستد کالاهای مختلف 
باشد.آقامحمدی افزود: موضوع مهم در روند معاملات بورس کالا آن است که ارزش 
کالاها باید بر اساس عرضه و تقاضای بازار مشخص شود و اعتبار و جایگاه بورس کالا 
نیز در همین واقعی سازی قیمت کالاهاست؛ اما بعضا به دلیل تفاوت های نرخ ارز شاهد 
تلاش برای دخالت در معاملات بورس هستیم که این رویه درست و منطقی نیست.

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام در ادامه بر لزوم رواج معاملات آتی در بورس 

کالا و استفاده شرکت ها از این ابزار تاکید کرد و گفت: فعالان اقتصادی همواره داری 
تعهدات آتی هستند، مثلا شــرکت هایی که تعهد صادراتی دارند یا در حوزه داخلی 
چند شرکت برای ساخت یک میلیون واحد مسکونی به یکسری مواد برای ساخت در 

و پنجره و ... نیاز دارند که باید خرید خود را با قیمت روز انجام دهند.
آقامحمدی ادامه داد: اگر معاملات آتی دارایی های مختلف در بورس کالا رواج پیدا 
کند و این شــرکت ها وارد معاملات آتی بورس کالا شوند، بخش بزرگی از مشکلات 
قراردادهای موکول به آینده و تامین نیاز شــرکت ها و نوسانات قیمتی پوشش داده 
می شود که توصیه می شود این ابزارهای توسعه ای در بورس کالا ایجاد شود.رئیس 
گروه اقتصادی دفتر مقام معظم رهبری اظهار کرد: البته مطلع هســتیم که به دلیل 
تفاوت نرخ ارز و برخی آشــفتگی های مالی در برهه ای، توســعه این ابزارها در بازار 
سرمایه و بورس کالا سخت می شود، اما حرکت به سمت بازارهای مالی مدرن جزو 

ملزومات رشد به شمار می رود.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در پایان در خصوص تنوع بخشی در روش های 
تامین مالی نیز گفت: تامین مالی نباید صرفا بانک محور باشد ولی در کشورما تامین 
مالی عمدتا بانک محور اســت؛ لذا باید بتوانیم نقش بازار ســرمایه در تامین مالی را 

افزایش داده و متناسب با اقتصاد به ۴۰ درصدی برسانیم.

  نباید در روند فعالیت بورس کالا دخالت کنیم

علی هاشمی،  با اشاره به نوسانات فعلی معاملات بورس اعلام کرد: بازار در آینده روند صعودی را در 
پیش خواهد گرفت، اما به طور حتم در این مسیر نوساناتی را در معاملات خود تجربه خواهد کرد.

وی اظهار داشــت: متغیرهای تاثیرگذار بر معاملات بازار به هیچ عنوان قابل پیش بینی نیستند و 
نمی توان ارزیابی درستی را از آنها و تاثیر آن برای این بازار متصور بود.

هاشمی خاطرنشان کرد: با توجه به تجمیع اتفاقات و شرایط کنونی بازار نمی توان گفت که بازار خیلی 
ارزان است اما گران هم نیست، بلکه در مقایسه با دیگر بازارها می تواند رشد خوبی را تجربه کند و 

بازدهی معقولی را در اختیار سهامداران قرار دهد.
این کارشناس بازار سرمایه معتقد است؛ انتشار اخبار مختلف در حوزه های مختلف باعث شد تا بازار 
نتواند به روند طبیعی خود ادامه دهد و شاهد ایجاد نوسانات شدید در بازار بودیم.وی اعلام کرد: بازار 
در بلندمدت به نقطه تعادل خواهد رسید و رشد خوبی را می توان برای آن متصور بود، اما رشد انجام 

شده در بازار پرنوسان خواهد بود.
هاشمی، به آینده معاملات بورس اشاره کرد و افزود: نمی توان در بازار شاهد نوسانات و ریزش شدید 
شاخص بورس مشابه سال ۹۸ و ۹۹ باشیم، بازار اکنون در محدوده ای قرار ندارد که بخواهد ریزش 

شدیدی را تجربه کند.
این کارشناس بازار سرمایه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه ممکن است در بازار شاهد نوسانات شدید 
شاخص بورس مشابه سال ۹۹ باشیم یا خیر، گفت: اگر بازار در این مدت رشد ۱۰۰ یا ۱۵۰ درصدی را 
تجربه می کرد می توانستیم نوسان شدیدی را برای بازار متصور شویم، اما در جایگاه فعلی بازار به هیچ 

عنوان ریسکی تهدیدکننده بازار نیست که بخواهیم نگران ریزش شدید باشیم.
وی در ادامه به راه های بازگشت اعتماد به سهامداران اشــاره کرد و افزود: آموزش و سرمایه گذاری 
غیرمستقیم از جمله اتفاقاتی است که می تواند مانع از هیجانات و ضرر و زیان سهامداران در بازار شود.

این کارشناس بازار سرمایه اظهار داشت: اگر اجازه داده شود که بازار روند خود را طی کند و شاخص 
بورس آزادانه تر به حرکت خود ادامه دهد، شاهد ایجاد تعادل در معاملات بازار خواهیم بود اما این 

موضوع باید مورد توجه باشد که نوسان ذات بازار است.
هاشمی، روند معاملات بورس در آینده را پیش بینی کرد و گفت: انتظار ما این است که بازار سهام 
امسال بیشترین بازدهی را در اختیار سهامداران قرار دهد. در چند وقت گذشته بازدهی مسکن، دلار 

و طلا افزایش داشته و اکنون بازار سهام ارزان تر از دیگر بازارها در حال حرکت است.
وی تاکید کرد: با توجه به این مساله، بازار سهام می تواند تا پایان سال با بیشترین بازدهی همراه باشد 

اما در این مسیر نوساناتی را تجربه خواهد کرد.

تسویه بدهی دولت قبل توسط  دولت سیزدهم

از ابتدای شهریور ۱۴۰۰ تا پایان خرداد ۱۴۰۲، دولت سیزدهم 
۲۶۹ هزار و ۹۲۳ میلیارد تومان از بدهی های ایجادشده در قالب 

فروش اوراق بدهی را تسویه کرد.
یکی از ابزارهایی که برای تامین کسری بودجه دولت از سال 
۱۳۹۹ به کار گرفته شد، اوراق بدهی یا اوراق اسناد مرابحه عام بود. 
باوجود اینکه نظام سیاســت گذاری و تصمیم گیری تجربه از 
نتایج این سیاست در اقتصاد ایران نداشت و همچنین ناترازی در 
برخی بانک ها سیاست گذاری پولی را آزار می داد، دولت و بانک 
مرکزی در ســال ۱۳۹۹ اقدام به فروش حدود ۱۳۰ هزار میلیارد 
تومان اوراق بدهی با نرخ های سود ۲۰ و ۲۱ درصد کرد و همین مساله موجب ایجاد بدهی هایی با سررسید ماهانه برای دولت 

سیزدهم شد. میزان فروش اوراق بدهی در ۶ ماهه اول سال ۱۴۰۰ هم حدود ۶۵ هزار میلیارد تومان بود.
اما روند فروش اوراق بدهی در سال ۱۴۰۱ افت قابل توجهی داشت و به حدود ۹۰ هزار میلیارد تومان کاهش یافت.

آمارهای به دست آمده از دولت نشان می دهد از شهریور تا اسفند ۱۴۰۰ معادل ۶۹ هزار و ۷۸۹ میلیارد تومان، در طول سال 
۱۴۰۱ به میزان ۱۷۴ هزار و ۶۳۲ میلیارد تومان و در دو ماهه اول ســال ۱۴۰۲ بالغ بر ۲۵ هزار و ۵۰۲ میلیارد تومان از بدهی 

ایجاد شده در قالب اوراق فروخته شده دولت، تسویه شده است.
بنابراین دولت سیزدهم ۲۶۹ هزار و ۹۲۳ میلیارد تومان از کل درآمدهای خود را از شهریور ماه سال ۱۴۰۰ تا پایان اردیبهشت 

ماه سال امسال را به بازپرداخت اوراق فروخته شده در دولت دوازدهم و همچنین دولت سیزدهم شده است.

بازرس ســازمان بازرسی کل کشور با بیان اینکه کیفیت قطعات 
خودرو در برخی محصولات سایپا به طور نسبی ارتقاء داشته است، 
گفت: ســازمان بازرسی کل کشور با نظارت های متناوب از خطوط 

تولید، کیفیت محصولات خودروسازان را مورد بررسی قرار می دهد.
اخبار شرکت ها؛ بازرس قضایی و بازرس کل امور صنعت، معدن و 
تجارت سازمان بازرسی کل کشور با بیان اینکه کیفیت قطعات خودرو 
در برخی محصولات سایپا به طور نسبی ارتقاء داشته است، گفت: سعی 
سازمان بازرسی کل کشور بر این است که با نظارت های متناوب از 
خطوط تولید، کیفیت محصولات خودروسازان که مطالبه جدی مردم 
است را مورد بررسی قرار دهد.محمود صلبی در حاشیه بازدید از خطوط تولید محصولات گروه خودروسازی سایپا، تصریح کرد: تیم 
بازرسی سازمان بازرسی کل کشور که در شرکت های خودروسازی مستقر است؛ روند تولید خودرو، کیفیت محصولات و قطعات مربوط 
را مورد ارزیابی و پایش قرار می دهد.او با بیان اینکه در ماه اخیر و ماه های آتی تیم بازرسی سازمان بازرسی کل کشور، کیفیت قطعات 
مورد استفاده در خط تولید گروه خودروسازی سایپا و ایران خودرو را بررسی می کند، افزود: سعی بر این است که با نظارت های مستمر، 

خودروسازان بتوانند کیفیت محصولات تولیدی خود را ارتقا داده و بیش از گذشته، رضایت مردم را کسب کنند.
بازرس قضایی و بازرس کل امور صنعت، معدن و تجارت سازمان بازرسی کل کشور تصریح کرد: برای آنکه فرایند تولید خودرو بهتر 
از گذشته شود، قطعات مورد استفاده خودروسازان به آزمایشگاه های دارای تاییدیه صلاحیت، داده خواهد شد تا با ارزیابی کارشناسی 
آن، نظرات خود را نسبت به کیفیت قطعات ارایه دهند، لذا ۴ تا ۶ ماه دیگر نتایج آن استخراج و اعلام خواهد شد.  این امر در قطعات 

حساس و حیاتی خودرو با حساسیت بیشتری دنبال می شود.

پایش کیفیت قطعات خودرو توسط بازرسان سازمان بازرسی

اجتهادی گفت:با حضور رییس جمهور و رییس قوه قضاییه در انبارهای اموال تملیکی 
و همراهی دستگاه اجرایی، کالاهای رسوب شده در سال ۱۴۰۰ تعیین تکلیف شدند.

سید عبدالمجید اجتهادی در برنامه تلویزیونی گزارشی از عملکرد این سازمان در دولت 
سیزدهم ارائه و اظهار داشت: در سال گذشته، ۳۱ هزار میلیارد تومان کالا تعیین تکلیف 
شــد در بحث تعیین تکلیف کالا و فروش بیش از ۶۰۰ درصد و در بحث اعاده کالای 
متروکه یک هزار و ۲۰۰ درصد رشد داشتیم این رشدها نشانگر هماهنگی دستگاه ها و 
اقدامات جهادی است.وی افزود: رئیس جمهور در سفر به بوشهر، با اقداماتی که صورت 
گرفت، تعامل خوب بین قوه مجریه و قضائیه در خصوص اموال تملیکی را تحسین و 
از آن به عنوان الگو یاد کردند که می تواند در ســایر موارد نیز اســتفاده شود همچنین 
اقدامات جهادی که در سازمان صورت گرفت موجب شد تا وزیر امور اقتصادی و دارایی 

تا سازمان اموال تملیکی را سازمان رکوردها عنوان کند.
مدیر عامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی با تاکید بر ساماندهی انبارها 
گفت: این ســازمان باید برای نگهداری کالاهایی که به ظن قاچاق کشــف می شود یا 
کالاهایی که متروک می شــود و سرپرستی آن به دولت داده می شود انبارهای مناسب 
داشته باشد تا زمانی که حکم قضائی صادر شد آنها را طبق مقررات تعیین تکلیف کند 
در حالی که از ســال ۱۳۷۳ تا ســال ۱۴۰۰ این سازمان فقط ۵۲ هزار متر مربع انبار 
داشــت اما در دولت ســیزدهم ۷۵ هزار متر مربع انبار حدود یک و نیم برابر سال های 
گذشته اضافه شد.مدیر عامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی ادامه داد: این 
سازمان در گذشته دارای ۸۰ انبار استیجاری بود که فاقد ساماندهی بودند که ۲ هزار 
و ۳۰۰ متر مربع انبار در اختیار سازمان قرار داشت اما از سال ۱۴۰۰ تاکنون ۵۵ هزار 
متر مربع انبار خرید شد و ۲۰ برابر گذشته قفسه بندی صورت گرفت و ظرفیت انبار به 

دو تا سه برابر افزایش یافته است.

 ٩۶ درصد فروش کالاهای اموال تملیکی از طریق مزایده
مدیر عامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی با بیان اینکه از سال ۱۴۰۱ 
بیش از ۹۴ درصد فروش های سازمان از طریق مزایده الکترونیکی بو گفت: در سه ماهه 

۱۴۰۲ این رقم به ۹۶ درصد رســیده اســت که امیدواریم با برگزاری مداوم حراج های 
برخط الکترونیک که به صورت روزانه انجام می شود رقم مزایده الکترونیکی را به بیش 
از ۹۸ درصد در در سال ۱۴۰۲ برسانیم.اجتهادی تاکید کرد: روش سنتی فروش کالا 
کنار گذاشــته شد در ابتدای سال ۱۴۰۲ با راه اندازی سامانه حراج برخط الکترونیکی 
حتی حراج حضوری نیز کنار گذاشته شد مگر در برخی از موارد که ناچار باشیم مانند 

عرضه دام یا کارهای سریع الفساد که از این دست هستند.
وی ابراز داشت: شفافیتی که در بحث مزایده الکترونیک است، عدم دخالت انسانی و 
امکان شرکت گسترده متقاضیان در سراسر کشور و کشف بهتر قیمت و رقابتی که شکل 
می گیرد از مزایا این نوع برگزاری مزایده است همچنین واسطه های بین مصرف کننده 

و سازمان را حذف می کنیم و شکل تجاری ندارد و شکل خرده فروشی فروشی دارد.

 برگزاری ١٩ مزایده عادی و الکترونیکی
مدیر عامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی با اشاره به اینکه در سال ۱۴۰۱ 
بیش از ۱۱ مزایده عادی و هشتمزایده فوق العاده برگزار شد گفت: در خردادماه مزایده 
عادی و الکترونیک برگزار شد که قسمتی از ماشین آلات راهسازی را در خردادماه عرضه 
شــد.وی افزود: ماشین های راه سازی و خودرو سواری بیش از ۱۰ سال در گمرکات و 

بنادر خاک می خورد و در استان های بوشهر، خوزستان آذربایجان غربی و هرمزگان وجود 
داشت که معادن ما به آنها نیاز دارند در سال ۱۴۰۰ برای تعیین تکلیف آنها ممنوعیت 
ورود و ثبت سفارش داشتیم و طبیعتاً با این ممنوعیت متوسل به دستگاه قضائی شدیم 
که کمک کردند به جهت حفظ حقوق بیت المال و حقوق مالکین کالاها دستور دادند 

که بدون نیاز به ثبت سفارش تعیین تکلیف کنید.
مدیر عامل ســازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی ادامه داد: دولت در لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۲ پیشنهاد داد خودرو و ماشین های راهسازی و خودروهای سواری که 
هشت هزار دستگاه را شامل می شود با ظرفیتی که در قانون بودجه ۱۴۰۰ ایجاد شده 
دیگر مشکل قضائی نداریم و از طریق قانون می توانیم با توجه به هماهنگی بین دستگاهی 
که صورت گرفته بتوانیم این خودروها و ماشین های راهسازی را در سه مزایده ای که در 
تیرماه برگزار می کنیم بتوانیم برخی از این خودروها و ماشین آلات را که بیش از ۱۵ 
ســال در بنادر، سازمان اموال تملیکی و گمرک باقی مانده بودند آنها را تعیین تکلیف 
کنیم.اجتهادی خاطرنشان کرد: در بحث خودرو سواری پرونده مربوط به ثبت سفارش 
خودرو بود که پرونده ای در سال ۹۷ تشکیل شد و در دادگاه انقلاب در حال رسیدگی 
است، بازدیدی که رئیس جمهور از بوشهر داشتند و درخواستی که برای تعیین تکلیف 
فوری داشتند و متعاقب آن رئیس قوه قضائیه دستور دادن که مجوز فروش این خودروها 
صادر شود که یک هزار و ۴۰ دستگاه تعیین تکلیف شد و حدود ۴ هزار و ۵۰۰ میلیارد 
تومان حاصل فروش آنها به خزانه واریز شــد و اگر رأی برائت ای صادر می شود حقوق 
افراد محفوظ است.اجتهادی با اشاره به تعیین تکلیف تعداد زیادی از خودروهای بالای 
۲۵۰۰ سی سی، ماشین های راه سازی گفت: به صورت جزئی از طریق مقامات قضائی 
اقدام شــد اما در قانون بودجه ۱۴۰۲ می توانیم قانونی آنها را تعیین تکلیف کنیم و به 
صورت جزئی تعداد از آنها را در مزایده فوق العاده ای که در خردادماه برگزار شد عرضه 
کردیم حدود هزار میلیارد تومان در خرداد ماه ۴۰۲ ۱ فروش رفت و در مزایده تیرماه 
که یک مزایده عادی و دو مزایده فوق العاده برگزار می شود مابقی ماشین های راهسازی 
که در بوشهر، هرمزگان خوزستان و مرز بازرگان وجود دارد و به علاوه خودرو سواری که 
مقرر شد ظرف ده روز استاندارد درباره آن اظهار نظر کند در این مزایده ها عرضه می شود.

تعیین تکلیف کالاهای تملیکی از دهه ٧٠ در دولت سیزدهم
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کشاورزی 

انتصاب مدیر کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی به عنوان 
دبیر شورای اطلاع رسانی 

استان خوزستان

مزدک جمشیدی    |         طرح جهش تولید در دیمزارها برای دومین سال متوالی در استان زنجان به مرحله اجرا درآمده است تا میزان بهره وری در تولید محصولات 
راهبردی از جمله گندم استان ارتقا یابد. ایجاد شود.

جهش تولید در دیمزارها و ارتقای بهره وری کشاورزی زنجان

 برگزاری مانور آمادگی تیم های عملیاتی توسط 
مدیریت بحران شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر

ظهر امروز در سومین روز از هفته صرفه جویی مانور آمادگی 
تیم های عملیاتی توســط مدیریت بحران شرکت آب و 
فاضلاب استان بوشهر در تاسیسات شهدای مدافع حرم 

واقع در شهر عالیشهر برگزار شد.
ابوالحسن عالی مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان 
بوشهر در حاشیه این برنامه، اظهار داشت: بحران و چالش 

برای هر نهاد و سازمانی احتمال وقوع آن وجود دارد.
وی با بیان اینکه خدمات شرکت آب فاضلاب گستردگی 
وســیعی دارد، گفت: این برنامه به صورت شبیه ساز و با 
حضور تیم های مختلف عملیاتی جهت بررســی سطح 

آمادگی پرسنل اجرایی شد.
عالی ادامه داد: در این مانور عملیاتی سناریوهای فرضی 
مختلفی از قبیل کنترل کیفیت و بهداشت آب در مخازن 

صورت گرفت.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر خاطر یکی 
از اهداف این مانور را شناسایی نقاط قوت و ضعف تیم های 
مدیریت بحران دانست و گفت: تاسیسات شهدای مدافع 
حرم دارای یک مخزن ۱۰ هزار متر مکعبی بوده و حداقل 

۱۲ هزار و ۵۰۰ اشتراک را آبدهی می کند.
وی خاطر نشــان کرد: برگزاری مانورهای بحران به طور 
مستمر و با کیفیت بالا در دستور کار ما قرار دارد چون در 

واقع یک امر ضروری می باشد.

  در راستای طرح های توسعه ای سواحل مکران 
صورت گرفت؛

آغاز عملیات هیدروگرافی حوضچه های بنادر شرق 
هرمزگان

مدیر بنادر و دریانوردی شهید باهنر و شرق هرمزگان با بیان 
اینکه تامین ایمنی در آبراه های راهبردی سواحل مکران 
نیازمند بررسی و پایش مســتمر حوضچه بنادر و کانال 
های دسترسی اســت، از انجام عملیات هیدروگرافی در 

حوضچه های بنادر شرق هرمزگان خبرداد.  
به گزارش روابط عمومــی اداره کل بنــادر و دریانوردی 
هرمزگان، »حمیدرضا محمدحسینی تختی« با اشاره به 
آغاز عملیات هیدروگرافی حوضچه های بنادر شرق استان 
اظهارداشت: در طرح توسعه ای سواحل مکران و تدقیق 
با برنامه جامع منطقه انرژی بر کوه مبارک و بندر بونجی 
و نیز انتقال کامل مواد معدنی از بنــدر خلیج فارس و به 
بندر ســیریک با ظرفیت 34 هکتار حوضچه و ۵۲ هکتار 
پسکرانه، ۲ میلیون تن به ظرفیت اسمی تولید این بندر در 
سال خواهد رسید که نیازمند تامین ایمنی در پهلوگیری 

شناورها است.  
وی ادامه داد: تمامی بنادر حوزه شرق هرمزگان شامل بنادر 
شهید باهنر، شهید حقانی، هرمز، تیاب،سیریک و جاسک 
به صورت متناوب و منظم مورد ســنجش قرار گرفته و 

نقشه های هیدورگرافی نهایی تهیه می شود. 
گفتنی است؛ انجام عملیات هیدروگرافی)آبنگاری( را اندازه 
گیری و توصیف عوارض توپوگرافی و ژئومورفولوژی بستر، 
خواص فیزیکی دریا، مناطق ســاحلی مجاور آن و پدیده 
های مرتبط با دریا نظیر جزر و مد، جریان های آبی برشمرد. 
هیدروگرافــی شــاخه ای از علوم کاربردی اســت که به 
اندازه گیری و توصیف عوارض در دریاها و نواحی ساحلی 
به منظور اولیه ناوبــری و فعالیت های دریای به خصوص 
فعالیت های فراســاحل، تحقیقــات، حفاظت از محیط 
زیست دریایی و پشتیبانی از تمامی فعالیت های دریایی 

انجام می گیرد.

  آغاز عملیات احداث نیروگاه گازی ۴مگاواتی هوتن 
در شهرستان گنبد کاووس

 سیده حبیبه مومنی خبرنگار گلستان - به گزارش روابط 
عمومی شرکت توزیع برق گلستان ؛ با احداث نیروگاه 4 
مگاواتی در این شهرستان مشکل چندین ساله مردم شریف 
نقاط مرزی )کرند ، هوتن ، ای تمر و روستاهای مراوه تپه (

مرتفع خواهد شد.

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران
شنبه 1402/04/03
شماره : 1428

رئیس شورای اطلاع رسانی دولت در حکمی مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان را به عنوان دبیر شورای اطلاع رسانی استان خوزستان منصوب کرد.
سپهر خلجی در حکمی حجت الاسلام رضا کلاه کج را  به عنوان »دبیر شورای اطلاع رسانی استان خوزستان« منصوب کرد.

در این حکم آمده اســت:به اســتناد ماده )7( آئین نامه چگونگی تشــکیل شورای اطلاع رسانی دولت موضوع تصویب نامه شماره ۱۵۱478/ت6۰364 ه مورخ ۱4۰۱/8/۲۲ هیات وزیران به موجب این 
حکم به عنوان »دبیر شورای اطلاع رسانی استان خوزستان« منصوب می شوید.

فعال کردن ظرفیت این شورا به عنوان ستاد سیاستگذاری، برنامه ریزی، انسجام بخشی و رصد حوزه اطلاع رسانی استان، علاوه بر هماهنگی و هم افزایی هم دلانه و مسئولانه اعضای محترم، نتیجه پیگیری 
و اهتمام دبیرخانه شورا خواهد بود.انتظار است شورای اطلاع رسانی استان با برگزاری منظم جلسات و مصوبات، منجر به تحول در حوزه اقناع افکار عمومی و اطلاع رسانی هنرمندانه در سطح استان شود.

توفیق روزافزونتان را در جهاد تبیین و حضور فعال در این عرصه خطیر از خداوند متعال مسالت دارم. 

در بازدید معاون عمرانی استاندار و مدیرعامل آبفا از روند اجرایی بازسازی و توسعه تصفیه خانه فاضلاب بندرعباس مطرح شد:

دادستان عمومی و انقلاب یزد خبر داد

 صنایع از پساب تصفیه خانه فاضلاب بندرعباس برای توسعه فضای سبز خود برنامه ریزی کنند

 بازدید استاندار هرمزگان و وزیر اقتصاد از انبارهای اموال تملیکی هرمزگان 

برخورد با صفحه های مروج کشف حجاب در فضای مجازی 

ســمانه باقرزاده - معاون امور عمرانی استاندار هرمزگان از روند بازسازی و توسعه 
تصفیه خانه فاضلاب بندرعباس و انتقال پساب به صنایع غرب بندرعباس بازدید کرد.

 زندیه وکیلی معاون امور عمرانی استاندار هرمزگان در این بازدید که مدیرعامل آبفا 
نیز حضور داشــت، با اشاره به روند بازسازی و توسعه تصفیه خانه فاضلاب بندرعباس 
تصریح کرد: تکمیل این پروژه که به عنوان یکی از طرح های حیاتی و مطالبه عمومی 

مردم بندرعباس است و باید در تکمیل آن سرعت به خرج داد.
وی همچنین با اشاره به نیاز صنایع به آب چه در بخش صنعت و چه در بخش فضای 

سبز در تعهد، گفت: صنایع غرب باید پیش بینی های لازم برای فضای سبز خود نیز 
داشته باشند چرا که وضعیت فضای سبز موجود مطلوب نیست و با انتقال پساب باید 
در بخش فضای سبز صنایع نیز مورد استفاده قرار گیرد.در ادامه این نشست عبدالحمید 
حمزه پور با اشاره به موانع سر راه تکمیل طرح انتقال پساب به صنایع غرب گفت: تکمیل 
طرح توسعه تصفیه خانه فاضلاب بندرعباس نیازمند تامین برق و زمین مورد نیاز است 
و در ایــن زمینــه باید هماهنگی های لاازم انجام داد تا این مجموعه طبق پیش بینی 
مورد بهره برداری قرار گیرد.وی گفت: تصفیه خانه فاضلاب بندرعباس در حال حاضر 

۲7 درصد پیشرفت فیزیکی دارد که عملیات ارتقا، احداث تاسیسات تصفیه تکمیلی آن 
و خط انتقال و مخازن در حال انجام اســت که امیدواریم بخشی از آن تا پایان امسال 
تکمیل و سال آینده پساب فاضلاب بندرعباس به صنایع غرب بندرعباس برسد.شهروز 
شجاعی مدیرعامل شرکت توسعه و زیرساخت خلیج فارس که سرمایه گذاری این پروژه 
را بر عهده دارد، با اشــاره به وضعیت این پروژه به بیان فرصت های تصفیه فاضلاب و 
پساب آن برای صنایع پرداخت و گفت: مشارکت حداکثری در تکمیل این پروژه یکی از 

ضرورت هاست که امیدواریم به نتیجه پیش بینی شده دست پیدا کنیم.

خبرنگار ســعید پورباقری -مهندس مهدی دوستی استاندار هرمزگان ظهر امروز 
در همراهی سید احسان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی با حضور در مجموعه 
بندری شهید رجایی، از انبارهای اموال تملیکی واقع در این بندر بازدید به عمل آوردند.

وزیر اقتصاد در حاشــیه بازدید از گمرک و انبارهای سازمان اموال تملیکی استان 
هرمزگان در بندر شهید رجایی اظهار داشت: در راستای دستور رئیس جمهور برای 
تهیه گزارشــی از وضعیت تجارت، گمرکات و انبارهای تجاری کشور امروز دو بخش 
مهم و کلیدی که سهم بسیار پررنگ و مهمی در اقتصاد دارد را بازدید کردیم که بندر 

شهید رجایی و بندر امام خمینی)ره( را شامل می شود.
وی افزود: مجموعه کالاهای رسوبی در گمرکات کشور حدود ۵۰۰ هزار تن است 
که در مقایســه با عدد ۱6۰ میلیون تن حجم صادرات و وارداتی که گمرکات انجام 
می شود عدد بسیار پایینی است و تقریبا سه هزارم مجموعه تجارت بزرگی است که 

در کشور انجام می شود.
وزیر اقتصاد بیان کرد: این آمار حکایت از کاهش حدود ۱۵ درصدی رســوب کالا 
در بنادر و گمرکات نسبت به مدت مشابه سال گذشته دارد، در حالی که در همین 
بندر شهید رجایی ۱9 درصد افزایش اظهارنامه های صادراتی و افزایش ۱۰ درصدی 
اظهارنامه های وارداتی را داشــته ایم و کاهش ۱۵ درصدی رســوب نشان از همکاری 
خوب دستگاه های اجرایی در بالابردن سرعت تخلیه کالاها دارد هر چند همین میزان 

کم چند هزارم هم به دلیل مدیریت بهینه مطلوب نیست.

 خاندوزی ادامه داد: در بحث کالاهای اساسی، چند تصمیم مهم اتخاذ شده که هم 
کاهش میزان حقوق ورودی کالای اساسی از 4 درصد به یک درصد  و هم کاهش نرخ 
مالیــات بر ارزش افزوده از 9 درصد به یک درصد و در برخی از کالاها به صفر درصد 
و همچنین اجازه دادن برای استفاده کردن از ضمانت نامه، استفاده از ظرفیت ترانزیت 
به سمت انبارهای داخلی کشور، استفاده از ظرفیت ترخیص درصدی اتفاقات خوبی 

است که در این حوزه رقم خورده است.
وی عنوان کرد: مسئله شناسه تخصیص ارز نیز موجب طولانی شدن ترخیص برخی 
از کالاها می شود که با همکاری بانک مرکزی، سازمان غذا و دارو و سازمان استاندارد 

کشــور بهبود بخشیده خواهد شد، اطاله در انبارهای اموال تملیکی نیز حاکی از این 
است که هنوز احکام قضایی صادر نشده است.

وزیر اقتصاد، با تاکید بر لزوم همراهی دستگاه قضایی اظهارداشت:  ۲9 هزار دستگاه 
کولر مدت هاست در استان خوزستان به لحاظ دستور توقف قضایی حل و فصل نشده، 

4۲6 کانتینر در استان هرمزگان نیازمند به حکم نهایی قضایی است.
وی افزود: 9۵۰ دستگاه تلویزیون در استان کردستان، ۱۲9 مورد از موتورسیکلت های 
اســتان مازندران، 3 هزار و ۵۰۰ یخچال هتلی در استان چهارمحال و بختیاری، ۲۲ 
هزار مورد لوازم خانگی در اســتان تهران، 7۰ خودرو در اســتان بوشهر و ۱8۵ هزار 
مورد لوازم برقی در اســتان آذربایجان غربی برای حل و فصل شدن نیازمند تسریع 

صدور احکام قضایی هستند.
خاندوزی ابرازداشــت: با ظرفیتی که در قانون بودجه ایجاد شــده است تا پایان 
تابســتان درخصوص ســه هزار خودرویی که در گمرکات کشور معطل مانده  بودند 
مجوز فروش را گرفته ایم و 4۰۰ دستگاه مربوط به حوزه راهسازی نیز با این ظرفیت 

تعیین تکلیف خواهد شد .
وزیــر اقتصاد، تاکید کرد: یکی از اقدامات بســیار مهمی در اســتان هرمزگان با 
همکاری دســتگاه های اجرایی و اســتاندار هرمزگان انجام شده است تعیین تکلیف 
حــدود 6۰۰ کانتینــر می باشــد که از همین امــروز صبح بین گمرک و ســازمان 
 امــوال تملیکــی کارهای اولیــه در حال انجام اســت و امیدواریــم در چند هفته 

آینده به پایان برسد.

ســید محمد جواد عرفان فر / یزد ؛ دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان یزد با 
بیان اینکه نباید بی عفتی در جامعه ترویج شــود تصریح داشــت : به صورت ویژه با 

صفحه های مروج کشف حجاب در فضای مجازی برخورد خواهیم کرد.
»محمدرضا حدادزاده« به مناسبت هفته قوه قضائیه در نشست با خبرنگاران افزود 
: امسال با ۱37 مورد در این رابطه برخورد شده و موضوع به پلیس امنیت و فتا نیز 

گوشزد شده است.
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز استان یزد ضمن هشدار در مورد فزونی برخی 
بزه های اجتماعی در استان، خواستار تبیین این مسائل از سوی رسانه ها به مردم در 
جهت پیشــگری از بروز آنها و تبعات بعدی شــد و با اشاره به تاکید دستگاه قضایی 
اســتان بر پیشگیری از وقوع جرائم، از خانواده ها خواست تا ضمن اهتمام به موضوع 
پیشگیری، هم از مواجهه با مشکلات و تبعات بروز این بزه ها و جرائم جلوگیری و هم 

دستگاه قضا را برای رسیدگی به مسائل مهم تر یاری کنند.
حدادزاده با بیان اینکه تاکید ما برخورد با قاچاق کلان است از ارزش فروش اموال 

قاچاق توسط اموال تملیکی معادل ۵4 میلیارد تومان در سال جاری خبر داد.
وی در پاسخ به یکی از خبرنگاران در مورد طرح بلوار طالقانی گفت : کیفرخواست 
در مورد مجتمع بلوار طالقانی صادر شــده و امیدواریم با دســتور مقام عالی قضایی 

رسیدگی به سرعت انجام شود.
دادســتان یزد از ۱۲ هزار مورد سرقت سال گذشته در شهر یزد خبر داد و گفت 
:  نیروی انتظامی تمام اهتمام و تلاش خود را برای برخورد با مجرمان در این حوزه 
دارد به طوری که هم اکنون نیز 9۵۰ سارق در زندانهای یزد دوران محکومیت خود را 
سپری می کنند.حدادزاده در بخش دیگری از سخنان خود به  علت توقف طرح سرمایه 

گذاری میدان امام حسین)ع( پرداخت و گفت : سال گذشته ایمن سازی معبر مجاور 
طرح مورد رسیدگی قرار گرفت ولی در ادامه به دلیل اختلاف نظر شهرداری و سرمایه 
گذار و مسائل مربوط به ارتفاع سازه، سرمایه گذار تصمیم به فسخ قرارداد گرفت که در 
این راستا اخیراً صورت جلسه امضاء شد تا با فسق قرارداد طرح، شهرداری نسبت به 
اعلام فراخوان مجدد برای جذب سرمایه گذار یا برنامه های دیگر برای آن اقدام شود .

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان یزد  با اشاره به  جدیت برخورد با بنگاه های 
املاک و خودرو خاطرنشــان کرد : طی یک ســال گذشته با ۵3 املاکی و ۱8 بنگاه 
فروش خودرو برخورد شده و قطعاً همین اقدامات مانع بروز بسیاری از کلاهبرداری 

و دیگر مشکلات برای شهروندان شده است.
وی از کشف ۲۱ مورد پرونده فرار مالیاتی در استان خبر داد و بیشترین پرونده ها 

را مربوط به صنف زرگر، دلالان و وکلا عنوان کرد 
 این مقام قضایی تاکید کرد : امسال به شدت با معادنی که حقوق دولتی خود را 

پرداخت نمی کنند، برخورد خواهیم کرد.
حداد زاده با بیان اینکه ۲۰ هزار خانه خالی در اســتان شناســایی شده و مالکین 
می بایست هر چه سریع تر تعیین تکلیف کنند تا منجر به اخذ مالیات نشوند افزایش 

بیش از ۲۰ درصدی نرخ اجاره را غیر قانونی اعلام کرد .

 استان زنجان ۱.3 درصد مساحت کل کشور را دارد و با داشتن 84۵ 
هزار هکتار عرصه های مناســب کشاورزی، پنج درصد اراضی کشاورزی 

کشور را به خود اختصاص داده است.
7۰ درصد اراضی کشاورزی استان زنجان دیمی است و از سال گذشته 

اجرای طرح جهش تولید در دیمزارهای استان کلید خورده است.
در این طرح از اراضی دیم موجود در ســطح اســتان برای کشــت 
محصولات مهم و استراتژیک نظیر گندم و جو، حبوبات و گیاهان دارویی 

در راستای کمک به تامین امنیت غذایی استفاده می شود.
یکی از اهداف دیگر در این طرح علاوه بر تامین امنیت غذایی و کمک 
به درآمدزایی روســتاییان، صرفه جویی در منابع آبی زیرزمینی و بهره 

برداری مطلوب از آب های جاری و نزولات جوی است.

کشاورزان مشارکت کننده در این طرح از حمایت های مختلف پیش 
بینی شده از سوی ستاد اجرایی فرمان امام خمینی )ره( و وزارت جهاد 
کشاورزی نظیر آموزش های رایگان، دریافت تسهیلات قرض الحسنه و 

یارانه بیمه محصولات دیم بهره مند می شوند.

  پیش بینی تولید بیش از ۴۰۰ هزار تن گندم در استان زنجان
رییس جهاد کشاورزی استان زنجان با بیان اینکه اجرای طرح جهش 
تولید در دیمزارها در کشــور به مدت ســه سال است که اجرا می شود 
ولی اجرای این طرح در اســتان زنجان سال دومش را سپری می کند، 
گفت: از 3۲۰ هزار هکتار اراضی دیم استان، ۲۰۰ هزار هکتار به محصول 
گندم اختصاص یافته است و با توجه به بارندگی های خوبی که اخیرا در 

میزان مصرف آرد دولتی 
در نانوایی ها و همینطور 

آرد صنف و صنعت در 
استان حدود ۲۰۰ هزار تن 
است و امسال مازاد خرید 
محصول گندم در استان 
خواهیم داشت که البته 

سال گذشته هم همینطور 
بود و مازاد خریدها را به 

 سایر استان ها صادر
 می کردیم.

استان داشتیم امسال شاهد رشد در تولید این محصول راهبردی خواهیم بود.
روح الله حســنی از فعالیت ۲۲۰ کارشــناس در سطح پهنه دیمی استان در 
راستای اجرای طرح جهش تولید در دیمزارهای استان خبر داد و افزود: ۱۱۰ تن 
از این کارشناسان از بخش دولتی و ۱۱۰ نفر نیز از بخش و سازمان نظام مهندسی 
کشاورزی هستند که وظیفه دارند از مرحله شروع کشت تا پایان برداشت با ارائه 

آموزش های لازم کشاورزان را همراهی کنند.
وی افزود: ســتاد اجرایی فرمان امام )ره( و وزارت جهاد کشاورزی مسئولیت 
اجرای این طرح را بر عهده دارد و در این راســتا بخشــی از هزینه طرح توسط 
ســتاد اجرایی فرمان امام و بخشی از طریق سازمان جهاد کشاورزی در استان 
تامین می شــود.۲ سال پیش میزان خرید تضیمینی گندم در استان 7۰ هزار 
تن بود که سال گذشته این میزان به ۲۲۰ هزار تن رسید و امسال پیش بینی 

می کنیم میزان خرید تضمینی گندم در استان به حدود 3۲۰ هزار تن برسد.
حسنی از پیش بینی تولید بیش از 4۰۰ هزار تن گندم در استان زنجان در 
ســال زراعی جاری خبر داد و گفت: ۲ سال پیش میزان خرید تضیمینی گندم 
در اســتان 7۰ هزار تن بود که ســال گذشته این میزان به ۲۲۰ هزار تن رسید 
و امســال پیش بینی می کنیم میزان خرید تضمینی گندم در استان به حدود 

3۲۰ هزار تن برسد.
وی خاطرنشان کرد: حدود 8۰ هزار تن خرید گندم نیز علاوه بر خرید تضمینی 

در استان توسط کارخانجات خریداری می شود.
رییس جهاد کشاورزی استان زنجان گفت: میزان مصرف آرد دولتی در نانوایی 
ها و همینطور آرد صنف و صنعت در استان حدود ۲۰۰ هزار تن است و امسال 
مازاد خرید محصول گندم در اســتان خواهیم داشت که البته سال گذشته هم 

همینطور بود و مازاد خریدها را به سایر استان ها صادر می کردیم.

  افزایش تولید در دیمزارهای استان قابل تحقق است
معاون بهبود تولیدات گیاهی ســازمان جهاد کشاورزی استان زنجان با بیان 
اینکه هدف از طرح جهش تولید در دیمزارها افزایش میزان تولید و تثبیت آن 
در واحد سطح است، گفت: افزایش تولید در دیمزارها با استفاده از ادوات و روش 
های نوین کشاورزی همچون اجرای خاک ورزی حفاظتی، استفاده از کودهای بذر 
مال، ریزمغذی ها و رعایت تناوب زارعی غلات و حبوبات قابل دسترسی است که 
این موارد در اجرای طرح جهش تولید در دیمزارهای استان مورد نظر قرار گرفت.

اکبر طیبی اظهار کرد: 7۰ درصد از اراضی کشاورزی استان زنجان دیمی است 
از این  رو مهمترین اقدام برای روزهای قبل از کشت، اقدامات ترویجی خواهد بود 
تا کشاورزان برای رعایت استانداردهای کشت، آمادگی لازم را با پیش زمینه علمی 
داشته باشــند.وی با بیان اینکه حدود ۱86 هزار هکتار از زمین های کشاورزی 
اســتان به صورت آبی کشت می شود که از این میزان بیش از ۱۲4 هزار هکتار 
استعداد آبیاری نوین و تحت فشار را دارند، ابراز کرد: بذور گواهی شده به میزان 
کافی در شرکت های بذری استان وجود دارد و کشاورزان می توانند از این بذور 
استفاده کنند.7۰ درصد از اراضی کشاورزی استان زنجان دیمی است از این  رو 

مهمترین اقدام برای روزهای قبل از کشت، اقدامات ترویجی خواهد بود.
طیبی افزود: با این وجود با توجه به اینکه کیفیت بذرهای تولیدی بالا است، 
استقبال خوبی از طرف کشاورزان وجود دارد که خوشبختانه نهاده های لازم نیز 

تامین شده است و مشکل خاصی در این زمینه وجود ندارد.
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امضای تفاهم نامه تامین 
زمین جهت ساخت مسکن 
کارکنان ثبت احوال 
هرمزگان

مدیر کل ثبت احوال هرمزگان خبر داد:تفاهم نامه تامین زمین جهت ساخت مسکن کارکنان ثبت احوال هرمزگان امضا شد .
ابراهیم هویدا مدیر کل ثبت احوال هرمزگان بیان کرد:تفاهم نامه تامین زمین با حضور عباس کمالی مدیر کل راه وشهرسازی استان هرمزگان امضا گردید.

مدیر کل ثبت احوال هرمزگان ادامه داد:پس از فرمایش آقای دکتر کارگر معاون وزیر کشور ورئیس سازمان ثبت احوال کشور در خصوص تامین مسکن کارکنان ثبت احوال در سراسر کشور،کمیته 
ای در این خصوص تشکیل وتأمین مسکن به عنوان یکی از مؤلف های توانمند سازی پرسنل در دستور کار قرار گرفت که امروز تفاهم نامه تامین زمین برای کارکنان ثبت احوال هرمزگان با اداره 

کل راه و شهرسازی هرمزگان منعقد گردید.
آقای هویدا مدیر کل جهادی وانقلابی ثبت احوال هرمزگان معیشت پرسنل را از مهمترین اولویت های کاری خود عنوان کرد وگفت:عملیات ساخت مسکن برای کلیه پرسنل رسمی،قرار 

دادی،نیروی پیمانکاری به زودی آغاز خواهد شد تا رفاه کارکنان ثبت احوال هرمزگان تأمین شود.

الهام صالح      |              رییس حوضه آبریز فلات مرکزی و حوضه های شرقی کشور گفت: دولت برای اجرای طرح آب رسانی شهرستان ساوه از سد 
کوچری ۲۵ هزار میلیارد ریال سرمایه گذاری می کند.

دولت ۲۵ هزار میلیارد ریال برای اجرای طرح 
آب رسانی ساوه سرمایه گذاری می کند

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

شنبه 1402/04/03
شماره : 1428

  واکنش رئیس کل دادگســتری اســتان 
گلستان در مورد قرار گرفتن نام وی در لیست 

تحریم های کشور کانادا

رئیس کل دادگستری استان گلستان؛ با تاسی 
از مکتب عاشــورا تا آخرین لحظه برای خدمت و 

جانفشانی در مسیر تحقق عدالت ایستاده ایم.
ســیده حبیبه مومنی : خبرنگار گلستان - به 
گزارش روابط عمومی اداره کل دادگستری استان 
گلستان ؛  رئیس کل دادگستری استان گلستان 
گفت:بــا تحریم ها عزم و اراده مــا برای خدمت 
بیشتر شده اســت و با تاسی از مکتب عاشورا تا 
آخرین لحظه برای خدمت و جانفشانی در مسیر 
تحقق عدالت ایستاده ایم.حیدر آسیابی رئیس کل 
دادگستری گلســتان درباره قرار گرفتن نام خود 
در لیست جدید تحریم های کانادا گفت: در حالی 
که هنوز جســتجو برای کشف گور های بی نشان 
کودکان بومی در کانادا ادامه دارد و از نسل کشی 
فرهنگی بومیان به عنوان فصلی ســیاه در تاریخ 
این کشور یاد می کنند، دولتمردان کانادایی چگونه 
می توانند از نقض حقوق بشر در سیستم قضایی 

ایران سخن بگویند؟!
حیدر آسیابی افزود: کانادا درباره نقض حقوق 
بشر ابتدا باید پاسخگوی افکار عمومی جهان برای 
نسل کشی ۳ هزار کودک بومی، نقض آشکار حقوق 
بشر در بازداشتگاه های مهاجرتی و زندان های این 
کشور باشد.آسیابی گفت: این که کشوری با چنین 
پیشــینه ای اقدام به تحریم و متهم کردن دیگر 
کشور ها به بهانه نقض حقوق بشر می کند همان 
رفتار دوگانه مضحک غربی اســت که سالهاست 
دنبال می شود.وی گفت: همه همکاران ما آگاهانه 
و با وجود دانســتن سختی و حساسیت کار قضا، 
وارد دستگاه قضایی شده اند و این جنجال آفرینی ها 
خللی در کار ما ایجاد نکرده و نخواهد کرد.رئیس 
کل دادگستری استان گلســتان با تاکید بر این 
که هیچ منافع مادی در خارج از کشــور نداشته 
و ندارم تاکید کرد: با این تحریم ها عزم و اراده ما 
برای خدمت بیشتر شده است و با تاسی از مکتب 
عاشورا تا آخرین لحظه برای خدمت و جانفشانی 

در مسیر تحقق عدالت ایستاده ایم.

  برنامه ریزی دولت برای تولید ۲۰ هزار 
مگاوات برق هسته ای

معاون اول رئیس جمهور در جلسه رسیدگی 
به مطالبات و توسعه نیروگاه اتمی بوشهر از برنامه 
ریزی جدی دولت برای تولید ۲۰ هزار مگاوات برق 
هســته ای خبر داد و بر تسریع در اجرای فازهای 

جدید این نیروگاه تاکید کرد.
 محمد مخبر در این جلســه پیشــرفت های 
هسته ای کشور را از عوامل اقتدار کشور برشمرد 
و گفت: تاکید مقام معظم رهبری بر پیشرفت های 
هسته ای کشور با هدف افزایش اقتدار و سرعت 
بخشــیدن به روند توسعه است.معاون اول  رئیس 
جمهور حرکت در جهت تولید انرژی هســته ای 
را از ضرورت هــای امروز جهان دانســت و افزود: 
استفاده از سوخت  و انرژی های فسیلی روز به روز 
جایگاه خود را از دســت می دهد و اهمیت انرژی 
هسته ای دوچندان می شود.مخبر توجه به فرامین 
مقام معظم رهبری را از رویکردهای جدی دولت 
مردمی سیزدهم عنوان کرد و گفت: دولت مردمی 
تمام تلاش خود را به کار می گیرد تا مطالبات و 
منویات ایشان در بخش های مختلف و بویژه صنعت 
هسته ای کشور اجرایی و عملیاتی شود و بتوانیم 
از این علم پیشرفته در همه ابعاد صلح آمیز آن در 

حوزه های مختلف بهره ببریم.

معاون اول رئیــس جمهور وزیر نیرو و رئیس 
سازمان انرژی اتمی را مکلف کرد در همین راستا، 

 علی پوراحمد در آیین آغاز عملیات اجرایی انتقال آب به ساوه از سد کوچری اظهار کرد: این طرح 
اخرین زنجیره انتقال اب کوچری به استان های قم و مرکزی است که با نگاه ویژه ای به شهرستان 

ساوه اجرا می شود.
وی با اشاره به اینکه این طرح آب مورد نیاز ۵۰۰ هزار نفر از ساکنان مناطق شهری و روستایی 
خود در استان های قم و مرکزی را تامین می کند افزود: دولت سیزدهم تمرکز ویژه ای برای تکمیل 

طرح های نیمه تمام دارد و در این راستا تمام طرح های نیمه تمام تامین اعتبار خواهد شد.
اتابک جعفری لور رییس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت مادر تخصصی مهندسی آب و فاضلاب 
کشور هم در این آیین گفت: ۱۱ میلیون متر مکعب از آب انتقال از این طرح به ساوه و سه میلیون 

متر مکعب نیز به شهرهای استان قم منتقل می شود.
عملیات اجرایی طرح انتقال آب از ســدکوچری به ساوه به عنوان بزرگترین پروژه عمرانی حوزه 
آب استان مرکزی است که تا کنون با هزینه کرد یک هزار و ۳۵۴ میلیارد ریال حدود ۳۵ کیلومتر 
از ۱۳۱ کیلومتر آن شــامل ۳۰ درصد از کل طرح اجرا شــده بود که عملیات طرح در ابتدای ســال 

۱۴۰۱ متوقف شد.
در جریان سفر هیات دولت سیزدهم به استان مرکزی در اواخر سال ۱۴۰۱ با پیگیری مسوولان 
پنج هزار میلیارد ریال برای اجرای حدود ۹۵ کیلومتر باقی مانده از محل مصوبات سفر به این طرح 

تخصیص داده شد و هم اکنون این وعده با تحقق خود منجر به از سرگیری این طرح شده است.
تا کنون خط انتقال سهم آب ساوه از سد کوچری از منطقه دودهک تا سلفچگان بطور کامل انجام 
شده است و رسیدن آن به شهرستان ساوه و بهره مندی ساکنان و صنایع این شهرستان نیازمند ۲۵ 
هزار میلیارد ریال اعتبار است.عملیات عمرانی این طرح توسط قرارگاه خاتم الانبیاء انجام می شود و 

قرار است در صورت تامین اعتبار مورد نیاز طی ۱۸ ماه به اتمام برسد.
ســد ۲۰۷ میلیون متر مکعبی کوچری در هشــت کیلومتری جنوب غربی شهرستان گلپایگان 
ســاخته شده است و تامین ۱۸۲ میلیون متر مکعبی آب شــرب شهرهای قم، خوانسار، گلپایگان، 
محلات، خمین، ساوه و سلفچگان احداث شده است.همچنین تخصیص مقداری از آب انتقال یافته 
به صنعت برای جبران کمبود روزافزون آب شــهرهای با جمعیت از محل سرشــاخه های دز از دیگر 

اهداف ساخت این سد است.
طرح انتقال آب از سرشاخه های دز به قمرود از سه بخش عمده تونل های اصلی انتقال و آبگیرها، 
سد کوچری و خط لوله آب رسانی تشکیل شده و سیستم انتقال آب از سرشاخه های دز شامل چشمه 
سرداب، رودخانه های دره لکو، دره دزدان و دره دایی به مخزن سدکوچری واقع در پایین دست سد 

گلپایگان است.

یزد نیازمند شبکه فاضلاب خانگی نبوده است 
سید محمد جواد عرفان فر / یزد ؛ شهردار یزد گفت : باتوجه به اینکه  برای رسیدن به 
سفره های آب زیرزمینی نیز نیازمند ۲۰۰ متر حفر چاه هستیم و عملاً فاضلاب خانگی روی 
این کیفیت و بهداشت این سفره ها تاثیری ندارد معتقدم شهر یزد نیازمند شبکه فاضلاب 

خانگی نبوده است و خواستار توقف شبکه فاضلاب شهر هستیم .
» ابوالقاسم محی الدینی « در دومین نشست مطبوعاتی خود در جمع خبرنگاران تصریح 
داشت  : سابقه ایجاد فاضلاب مربوط به دفع پسماند شیمیایی واحدهای کوچک سطح شهر 
بوده است و لذا خالی کردن زمین از این رطوبت و خشک شدن لایه های زمین، حفظ ۹۲۰ 

هکتار فضای سبز شهر را با مشکل مواجه کرده است .
شهردار یزد گفت: ناوگان حمل و نقل شهر دچار فرسودگی است و متاسفانه طی دهه 
گذشته هیچ حمایتی از سوی دولت در زمینه نوسازی ناوگان شهری در کشور نشده و طی 

این مدت شهرداری ها به تنهایی یارانه های این بخش را متحمل شده اند .
وی با بیان اینکه سال گذشته حدود ۷۰ میلیارد تومان به ناوگان شهری یارانه پرداخت 
شده که تنها هفت میلیارد تومان بلیط فروشی شده است از خریداری ۱۲۴ دستگاه اتوبوس 
و ون برای اضافه شدن بخشی از آنها به ناوگان حمل و نقل عمومی شهر تا ابتدای سال 
تحصیلی جدید و هدف گذاری نوسازی ۵۰۰ دستگاه تاکسی شهری در سال جاری خبر داد. 
محی الدینی با اشاره به خریداری ۹۵ دستگاه ون و ۲۹ دستگاه اتوبوس برای شهر گفت 
: تاکنون تنها ۹ دستگاه اتوبوس به شهرداری تحویل شده و ابراز امیدواری کرد تا در ابتدای 

سال تحصیلی شاهد فعالیت این اتوبوس ها و ۲۹ دستگاه ون  تحویلی باشیم.
وی به رغم محدودیت ها در زمینه اتوبوس ها از جایگاه سوم یزد در کشور خبر داد.

شهردار یزد با بیان اینکه ۲۰۰ دستگاه تاکسی شهری یزد در سال گذشته نوسازی شده 
است گفت :  از هدف گذاری امسال برای نوسازی ۵۰۰ دستگاه تاکسی دیگر با پرداخت 

۱۵۰ میلیارد تومان تسهیلات خبر داد.
محی الدینی تعلل در اجرای برخی طرح های شهری را عدم مدیریت یکپارچه شهری 
دانست و گفت: خیلی از معابر نیازمند آسفالت هستند ولی به دلیل لزوم ارائه خدمات دیگری 
مانند اصلاح شبکه فاضلاب و اجرای رینگ آب شهر با اجرای ۱۷۰ کیلومتر اجرای شبکه و 
اتصال ۱۷۰ هزار مترمکعب مخازن مجبور به هماهنگی و مدیریت فعالیت های شهری هستیم.

وی افزود : متاسفانه در شرایطی قرار داریم که دچار فرسودگی شبکه فاضلاب و مشکلاتی 
در شبکه آبرسانی هستیم و این در حالیست که با مشکلات دیگری مانند فرسودگی آسفالت 

معابر نیز مواجه هستیم.
شهردار شهر جهانی با بیان اینکه ساماندهی آسفالت معابر شهر نیازمند بودجه شش هزار 
میلیارد تومانی است  گفت : ۲۰۰ میلیارد تومان آن تامین و در تلاشیم تا  با تامین منابع 

مالی دیگری امکان مرمت سایر معابر را براساس ضرورت فراهم نمائیم.
به گفته این مسئول  معابر سطح شهر براساس میزان ترددها با کیفیت های مختلف 

روکش آسفالت خواهند شد.
محی الدینی در مورد تبدیل آرا تخریب کمیسیون ماده ۱۰۰ به اعمال جریمه، گفت: این 

تصمیم در بند ت تبصره ۶ بودجه ۱۴۰۲ با لحاظ چهار شرط به قانون تبدیل شده است.
وی شروط این تبدیل را نبودن ساختمان در خارج از محدوده شهر، تجاوز نکردن به ملک 
شهر و دیگر شهروندان، نساختن ملک در باغات و پیشامدگی ها که عمدتاً ناشی از شکایات 

همسایگان براساس مراتب و اعلام رای تخریب تا پایان سال ۱۴۰۰ ذکر کرد.
شهردار یزد با بیان این که در حال حاضر شهر یزد دارای دو هزار حکم تخریب است که 
حدود ۸۰۰ مورد آنها مشمول این تبدیل رای هستند، گفت: اصولاً اجرای این تعداد احکام 
تخریب در برخی از شهرهای بزرگ به لحاظ تعداد قابل ملاحظه آنها امکان اجرا نیز ندارد.

محی الدینی در بخش دیگری از سخنان خود به معضل ازدحام و ترافیک بلوار طالقانی 
پرداخت و تصریح داشت : معضل ایجاد شده ناشی از استقرار  مجموعه های پزشکی و درمانی 
در این بلوار بوده که البته اخیراً بخش های دیگری نیز به این مجموعه ها نیز اضافه شده و 

مشکل پارکینگ و ترافیک را در این معبر مضاعف کرده است.
وی از اختصاص زمینی به وسعت بیش از ۳۷۰۰ مترمربع برای ایجاد پارکینگ در این 
بلوار خبر داد و ابراز امیدواری کرد که از این طریق بخشی از مشکل مذکور و ازدحام در 

این معبر مرتفع شود.
شــهردار یزد عنوان کرد : برای ساخت پارکینگ های جدید در مناطق مختلف شهر 
برنامه ریزی داریم و در این راستا در حال احصاء زمین هایی در شهر برای کاربری پارکینگ 

هستیم..
وی در پاسخ به سؤال یکی از خبرنگاران در خصوص طرح جاده گازی گفت: مجموع 
مسیر جاده گازی ۱۳ کیلومتر است که ۲.۲ کیلومتر آن در دانشگاه است ولی مصوبه شورای 
ترافیک دارد که با ابلاغ مصوبه، از تیر و طی شش ماه این مسیر دسترسی بین میدان طراوت 

و شهدای گمنام ایجاد شود.
شــهردار شهر میراث جهانی یزد در بخش دیگری از سخنان خود به ساختمان های 

ناایمن شهر پرداخت وگفت: 
وی با ابراز تآســف بیان داشت : بسیاری از واحدهای شهر به دلیل ناایمن بودن هنوز 
پایان کار نگرفته اند ولی مردم در حال سکونت یا تردد در آنها هستند و افزود : سهم شورای 
شهر و شهرداری در ساماندهی ساختمان های ناایمن شهر اندک است و سایر بخش ها نیز 

در این امر باید دخیل شوند. 
وی در ادامه افزود : علی رغم گلایه هایی که بعد از ساخت از شهرداری می شود لیکن 
شــهرداری در زمان خود تذکرات خود را به مالکان ساختمان های ناایمن براساس اعلام 

سازمان آتش نشانی شهر داده است .
شهردار یزد  با اشاره این که مدیریت شهری در شرایط کنونی اقتصاد کشور بسیار دشوار 
است، گفت: نه می توان شهروندان را از ساخت و ساز غیرمجاز باز داشت و نه می توان اجازه 
داد که ساخت و ساز غیراصولی صورت گیرد و لازم است که برخی قوانین اصلاح و عزم 

جدی و همگانی در این رابطه انجام شود.
محی الدینی  در بخش دیگری از سخنان خود به پساب شهر برای آبیاری فضای سبز 
پرداخت وگفت : از سال های گذشته ۵۰ لیتر تخصیص به شهرداری یزد داده شد ولی در 
همین رابطه نیز مخزنی در اکوپارک ایجاد شده که به دلیل رفع نامطلوب آلودگی، در حال 

رایزنی برای اصلاح این مشکل هستیم.
به گفته شهردار یزد سالانه ۶.۵ میلیون مترمکعب آب برای فضای سبز شهر یزد استفاده 
می شودکه دو میلیون مترمکعب از آن آب شرب است و در نظر است ۱.۲ میلیون مترمکعب 

آن با پساب جبران شود.
وی افزود : ۵۳ انشعاب پارسال خارج شده و امسال نیز آب فضای سبز شهرک دانشگاه 

و امامشهر با حذف ۴۰ انشعاب از شبکه آب شهری جدا خواهد شد.
محی الدینی بیان داشــت : شبکه پســاب برای آبیاری فضای سبز شهر از دو سمت 
اکوپارک و جاده تفت ایجاد شده و امسال اولین بهره برداری را از سمت مخزن جاده تفت 

شاهد خواهیم بود.
در پایان از بنر » دومین پویش مردمی من یک شهر دارم « رونمایی شد .

شهردار شهر جهانی یزد:

 عملیات اجرایی خط انتقال گاز از زابل به نهبندان آغاز شد
 عملیات اجرایی خط انتقال گاز از شمال سیستان و بلوچستان به جنوب خراسان جنوبی در شهرستان نهبندان آغاز شد تا اجرای این طرح زیرساختی در ۲ مرحله سبب افزایش پایداری شبکه گازرسانی شرق کشور شود.

به گزارش خبرنگار آیین آغاز عملیات اجرایی خط لوله گاز دوراهی دشتک - نهبندان روز پنجشنبه با حضور معاون وزیر نفت و مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران، مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه گاز ایران، استاندار خراسان جنوبی، جمعی از مسوولان استانی و محلی در 
شهرستان نهبندان برگزار شد.مدیرعامل شرکت گاز خراسان جنوبی در حاشیه این آیین به خبرنگار ایرنا گفت: عملیات گازرسانی از دوراهی دشتک زابل به نهبندان خراسان جنوبی به طول بیش از ۳۰۰ کیلومتر با قطر لوله ۳۶ اینچ و با اعتبار بیش از هشت هزار میلیارد تومان 
امروز رسما آغاز شد.رحمان محمودی افزود: این طرح زیرساختی مهم با هدف افزایش پایداری شبکه گازرسانی در شرق و شمال شرق کشور اجرا می شود و طبق برنامه ریزی دهه فجر امسال فاز اول آن به طول ۱۷۸ کیلومتر افتتاح و فاز دوم با اجرای ۱۲۶ کیلومتر در ادامه 

موجب اتصال این خط به شهرستان سربیشه خواهد شد.
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 مدیر شعب بانک توسعه تعاون استان بوشهر از پرداخت ۳۷۸ میلیارد ریال  تسهیلات قرض الحسنه ازدواج توسط شعب این بانک در سال گذشته و  دو ماهه ابتدایی سال جاری  خبر داد.
سید علمدار شایان  مدیر شعب بانک توسعه تعاون استان بوشهر ضمن تبریک فرارسیدن سالروز ازدواج آسمانی حضرت امام علی )ع( و حضرت فاطمه زهرا )س( و روز ازدواج  در گفت وگو 
با رسانه ها ، با اشاره به فرآیند ثبت نام و اعطای تسهیلات قرض الحسنه ازدواج در این بانک گفت: فرآیند ثبت نام و تعیین شعبه در بانک توسعه تعاون برای اعطای این تسهیلات به زوجین 
در حال انجام است و متقاضیان می توانند  برای دریافت این تسهیلات پس از فرآیند ثبت نام در  سامانه مربوطه و تعیین شعبه توسط این مدیریت به شعب بانک توسعه تعاون استان بوشهر 
مراجعه نمایند .مدیرشعب استان بوشهر  از پرداخت ۲۵۵ فقره تسهیلات قرض الحسنه ازدواج  از ابتدای سال ۱۴۰۱ تا پایان اردیبهشت ۱۴۰۲ به مبلغ ۳۷۸میلیارد ریال خبر داد و گفت: 
انجام  فرآیند اعطای این تسهیلات در بانک توسعه تعاون  با فوریت و براساس بخشنامه های اخیر بانک مرکزی  در حال انجام است و  تلاش داریم  در راستای تحقق اهداف و برنامه های 

دولت محترم و همچنین کمک به امر ازدواج جوانان در سال جاری، ضمن تسریع در کار آنها  زوجین بیشتری نیز  تحت پوشش این تسهیلات قرار گیرند.

پرداخت ۳۷۸ میلیارد ریال  
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 

توسط بانک توسعه تعاون 
بوشهر

تعداد اعضای کتابخانه های کشور در دولت 
سیزدهم ۲ برابر شد

ایران زمین  

مهدی جمشیدیان    |   وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه متوسط مطالعه غیر از قرآن و ادعیه در کشور ۳۳ 
دقیقه است که آمار چندان بدی نیست، گفت: در دولت سیزدهم تعداد اعضای کتابخانه ها ۲ برابر شده است که 

افزایش مطالعه را نیز به دنبال دارد.

 جلسه قرارگاه جوانی جمعیت برگزار شد

پانزدهمین جلســه قرارگاه جوانی جمعیت با 
حضور دکتر ســعید گل فیروزی رئیس دانشگاه 
و اعضای کمیته در ســالن شهید آوینی دانشگاه 
برگزار شد. سیده حبیبه مومنی : خبرنگار گلستان -

به گزارش وب دا ،پایگاه اطلاع رسانی دانشگاه 
علوم پزشکی گلستان ؛  در این جلسه دکتر شبیهی 
دبیر قرارگاه جوانی جمعیت دانشگاه ضمن بررسی 
مصوبات جلســه قبلی گزارشــی از رده بندی و 
جایگاه استان و دانشگاه در کشور داد و گفت:استان 
گلستان رتبه ۳ در برگزاری رویداد جوانی جمعیت 
و دانشگاه علوم پزشکی گلستان در راستای اجرای 
قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت موفق 
به کســب نمره ۵/۸۳ از ۱۰۰ و رتبه ۴ از بین ۶۳ 
دانشگاه و دانشکده علوم پزشکی سراسر کشور شد.

در ادامه جلســه دکتر رضائی نژاد دبیر کمیته 
پشتیبانی و هوشمند سازی قرارگاه جوانی جمعیت 
در خصــوص چگونگی اجرای ماده ۲۲ در تمامی 
مراکز ارائه دهنده خدمت در قالب راه اندازی اتاق 
استراحت و شیردهی مادران باردار و شیرده گزارشی 
ارائه کرد.  همچنین در این جلسه مهندس سید رضا 
حسینی رئیس کمیته رسانه قرارگاه جوانی جمعیت 
گزارشی از روند برگزاری جشنواره ایران جوان بمان، 
میزان مشارکت در بخش عمومی و دانش آموزی و 
همچنین نحوه داوری جشنواره را ارائه کرد.سپس 
در ادامه جلســه دکتر محمدجواد مقسمی دبیر 
کمیته پدافند غیرعامل دانشگاه گزارشی از میزان 
پیشرفت اجرای ماده ۶۵ قانون حمایت از خانواده 
و جوانی جمعیت که بر شناسایی عوامل تهدیدات 

و مخاطرات باروری اشاره دارد ارائه کرد.

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران
شنبه 1402/04/03
شماره : 1428

 محمدمهدی اسماعیلی روز پنجشنبه در آیین بهره برداری از مجهزترین کتابخانه شمال غرب کشور در شهر جدید سهند، 
اظهار کرد: چهار هزار کتابخانه در کشور داریم که ۱۰ میلیون عضو مشترک و سه میلیون عضو فعال هستند و ۴۰ درصد آنها 
را کودکان و نوجوانان تشکیل می دهند.وی خاطر نشان کرد: از محل منابع نفتی برای امسال ۱۰۰ میلیارد تومان برای استان 

ها تخصیص دادیم و قول می دهیم تا پایان دولت تمام طرح های فرهنگی و کتابخوانی را تمام کنیم.
اسماعیلی همچنین اظهار کرد: ماهانه مجموعه های جدید از کتابخانه ها را با رویکردهای نوین با ده ها خدمت را راه اندازی 

می کنیم.وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی تاکید کرد: کتابداری شغل مقدسی است که حافطان ارتقای فرهنگی کشور هستند.
وی با بیان اینکه بازدید رهبری از نمایشگاه کتاب و تاکید داشتن به موضوع کودک و نوجوان را با جدیت دنبال می کنیم، 
تاکید کرد: بخش کودک و نوجوان اولویت اول اقدامات ما در کتابخانه ها است و هدایت از تولید تا مصرف کتاب را دنبال می کنیم.

وی خاطر نشان کرد: رهبر معظم انقلاب بیش از سه ساعت وقت در نمایشگاه کتاب تهران گذاشتند و جز به جز سئوال 
کردند و یک رفتار فرهنگی را به ما مسوولان فرهنگی آموزش دادند.

وی افزود: اشــرافی که معظم له روی موضوع فرهنگی دارند تاکید بر تمرکز روی بخش کودک و نوجوان داشــتند، دولت 
نیز در این بخش اولویت اول را قائل است.اسماعیلی با تاکید بر این نکته که نگاه دولت عدالت فرهنگی است، گفت: به دنبال 

توسعه خدمات فرهنگی و هدف گذاری برای مخاطبان هستیم و برای تحقق این هدف شبکه مهمی در تولید کتاب داریم.
وی یادآور شد: در حال حاضر مصرف فرهنگی حوزه کودک و نوجوان کشور مناسب نیست و باید بیشتر فعال شویم، بر این 

اساس دولت در نظر دارد کتاب و کتابخانی در تمام استان ها در حوزه کودک و نوجوان را توسعه دهد.
وی همچنین تاکید کرد: نگاه دولت گســترش عدالت فرهنگی اســت و حضرت آقا نیز یک محور کلیدی ایمان و امید را 
به همه ما فرمودند.اسماعیلی ادامه داد: ما امید قوی نسبت به نسل جدید داریم و قطعا با توجه به موضوعات فرهنگی اعم از 
کتابخوانی می توان به این مهم دست یافت.وی همچنین یادآور شد: در نمایشگاه کتاب تهران امسال سه میلیون جلد کتاب 
فروخته شد یک میلیون جلد کتاب با پست به دست مردم در همه نقاط کشور حتی دور دست ترین روستاها کتاب رسانده ایم.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی همچنین در پایان با تقدیر از خبرنگاران، اظهار کرد: قول می دهم سفر آینده نشست خبری 
ویژه با رسانه های تبریز داشته باشم. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی شب گذشته وارد تبریز شد، محمدمهدی اسماعیلی برای 
افتتاح کتابخانه شهید سپهبدحاج قاسم سلیمانی در شهر جدید سهند و شرکت در دومین ۲ سالانه جشنواره قصه گویی نهاد 

کتابخانه های عمومی کشور با عنوان »نهال امید« در منطقه آزاد ارس به تبریز و آذربایجان شرقی سفر کرده است.
این دهمین سفر محمدمهدی اسماعیلی به آذربایجان شرقی است، وی ۲ هفته پیش نیز در قالب سفر دوم رییس جمهور 
به آذربایجان شرقی همراه هیات دولت به آذربایجان شرقی سفر و از شهرستان های آذرشهر، اسکو بازدید و در دیدار اصحاب 

فرهنگ و هنر آذربایجان شرقی با آیت الله رئیسی در مقبره الشعرا سخنرانی کرد.
شهر جدید سهند که از توابع شهرستان اسکو در آذربایجان شرقی است بیش از ۱۶۵ هزار نفر جمعیت دارد.

تقدیر دبیر نمایشگاه جهاد عرب خوزستان از مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان
 دبیــر نمایشــگاه جهــاد عرب خوزســتان از مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
 خوزســتان در جهــت همراهــی در برگــزاری »نمایشــگاه مســتند جهاد عشــایر

 عرب خوزستان« تقدیر کرد.
دبیر نمایشــگاه جهاد عرب خوزستان از حجت الاســلام والمسلمین رضا کلاه کج، 
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی خوزستان، به پاس همراهی، همیاری و پشتیبانی در 
جهت برگزاری خوب و موفق »نمایشگاه مستند جهاد عشایر عرب خوزستان« با اهدای 

لوح، تقدیر و تشکر کرد.
نمایشگاه مستند جهاد عشایر عرب خوزستان با حضور مسئولان فرهنگی و سیاسی 
خوزستان و با سخنرانی دریابان علی شمخانی مشاور سیاسی مقام معظم رهبری و پیام آیت 
الله سیدابراهیم رییسی رئیس جمهور و محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در 

محل نمایشگاه بین المللی اهواز گشایش یافت.
در این نمایشــگاه ۱۰۰ تابلو مســتند از مبارزات و جهاد عشایر عرب خوزستان علیه 
متجاوزان انگلیســی در سال ۱۲۹۳ هجری شمســی مطابق با ۱۹۱۴ میلادی به همراه 
چند ماکت از وضعیت جغرافیایی این نبرد قهرمانانه در غرب خوزستان و در منطقه دشت 

آزادگان به نمایش درآمده بود.
این نمایشــگاه به مدت پنج روز با هدف تبیین روایت ماندگار از حماســه، مقاومت و 
شجاعت و ایثار عشایر عرب خوزستان علیه استعمارگران انگلیسی از ساعت ۱۸ تا ۲۲ برپا 

و بیش از ۱۲۰هزار نفر از مردم خوزستان از این نمایشگاه بازدید و عکس یادگاری گرفتند.
در جریان جهاد عشایر عرب خوزستان که با فتاوای مراجع عالیقدر شیعه به خصوص 
مرحوم آیت الله العظمی سید کاظم طباطبایی یزدی شکل گرفت حدود ۷۰۰نفر از عشایر 
شجاع عرب خوزستان به شهادت رسیدند و انگلیسی های استعمارگر طعم تلخ شکست را 

چشیدند.
این مبارزه قهرآمیز و مقدس که به مدت پنج ماه طول کشید یک بار دیگر غیرت دینی 

ملت ایران در مقابل تهاجم وحشیانه بیگانگان را به رخ جهانیان کشید.
در این نمایشگاه از کتاب حماسه جهاد عشایر عرب خوزستان که توسط عبدالله طرفاوی 
پس از ۳ دهه تحقیق و بررسی اسناد باقی مانده در وزارت امور خارجه انگلیس به رشته 

نگارش درآمده و تمبر یادبود این حماسه بزرگ نیز رونمایی شد.
عشایر عرب خوزستان به تاسی به این جهاد مقدس در جریان هشت دفاع مقدس و 
تجاوز نظامی رژیم بعثی عراق، درس فراموش نشدنی به متجاوزان بعثی دادند و با تقدیم 
۱۲هزار شهید و دهها هزار مجروح برگی افتخار آمیز و زرین در تاریخ انقلاب اسلامی به 

یادگار گذاشتند.

مهدی شاه مهری 
سرپرست اداره ثبت اسناد واملاک منطقه یک گرگان ازطرف غلامرضا قاسمی 

سازمان ثبت اسناد واملاک کشور 
حوزه ثبت ملک منطقه یک گرگان 

 آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف
 وضعیت ثبتی اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی

شـماره  رای  برابـر  تکلیـف  تعییـن  قانـون  آئین نامـه   13 مـاده  و   3 مـاده  برابـر 
140260312001002458 هیـات موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی وسـاختمان های فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی تصرفات مالکانه 

1401114412001000665 کلاسـه  بلامعـارض 
بـه شـماره شناسـنامه و کدملـی  آقـای محمد هـادی طهماسـبی یسـاولی  تقاضـای 
2110334894 صـادره ازگـرگان فرزند یعقوبعلی در ششـدانگ یک قطعه زمین 
کـه درآن احـداث بنـا شـده اسـت بـه مسـاحت 259/58 مترمربـع ازپلاک شـماره 
126 - اصلـی واقـع دراراضـی گلنـد بخـش 2 حـوزه ثبت گـرگان طبـق رای صادره 
حکایـت ازانتقال ازمالک رسـمی آقای محمد عسـکری و حسـین بداقـی به متقاضی 
 دارد . لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در 2 نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی 
می شـود ازاین رو اشـخاصی که نسبت به صدور مالکیت متقاضی اعتراض داشته 
باشـند مـی تواننـد ازتاریـخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت 2 ماه اعتراض خـود را با 
ذکـر شـماره  پرونـده بـه ایـن اداره تسـلیم وپـس ازاخذ رسـید ظرف مـدت یکماه 
ازتاریـخ تسـلیم اعتـراض بـه مرجـع ثبتـی ، دادخواسـت خـود را به مرجـع ذیصلاح 

قضائـی تقدیم نمایـد . م الف 16048
تاریخ انتشارنوبت اول : 1402/04/03  
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/04/18

علی سعادتی
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان نور

آگهی اختصاصی تحدید حدود حوزه ثبتی شهرستان نور

پیرو آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی و به استناد تبصره ذیل ماده ۱۳ قانون و ماده 
۱۳ آئین نامه قانون اخیر الذکر تحدید حدود پلاک ۵۷۵ فرعی 
ثبت  حوزه  الحاقی   ۵ بخش  علیا  تیرکده  در  واقع  اصلی  از ۱۸ 
نور به نام خانم شمسی زرعکانی نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین با بنای احداثی به مساحت ۲۰۰ متر مربع طبق رای شماره 
۱4۰۱۶۰۳۱۰۰۰۶۰۱۷۲44 مورخ ۱4۰۱/۱۲/۲4 هیات قانون 
تعیین تکلیف در ساعت ۹ صبح روز شنبه ۱4۰۲/۰4/۲4 در محل 

وقوع ملک به عمل خواهد آمد.
لذا از متقاضی و مالکین املاک مجاور و صاحبان حقوق ارتفاقی 
دعوت می شود در وقت مقرر در محل وقوع ملک حضور به هم 
رسانند بدیهی است در صورت عدم حضور متقاضی و یا نماینده 
قانونی آنان طبق ماده ۱۵ قانون ثبت ملک مورد تقاضا با حدود 
معترضین  شد  خواهد  تحدید  مجاورین  طرف  از  شده  اظهار 
می توانند به استناد ماده ۲۰ قانون ثبت و مواد ۷4 و ۸۶ آئین 
نامه قانون ثبت ظرف مدت ۳۰ روز از تاریخ تنظیم صورت مجلس 
تحدید حدود اعتراض خود را کتباً به این اداره تسلیم و ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به واحد ثبتی مبادرت به 
تقدیم دادخواست به مرجع قضائی نمایند در غیر اینصورت با 
ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست توسط متقاضی و یا نماینده 
قانونی وی و بدون توجه به اعتراض واصله عملیات ثبتی با رعایت 

مقررات ادامه می یابد. شناسه۱۵۱۷۵۹۷
تاریخ انتشار : ۰۳/ ۱4۰۲/۰4

شرکت آب منطقه ای تهران
شرکت مدیریت منابع آب ایران

شرکت آب منطقه ای تهران

روابط عمومی شرکت آب منطقه ای تهران

آبآب  هستهست  ، نه برای همیشه ...، نه برای همیشه ...

فراخوان مناقصه عمومی

وزارت نیرو

ــداد  ــات انس ــام عملی ــر دارد انج ــاب در نظ ــان حج ــی - خیاب ــان فاطم ــانی خیاب ــه نش ــران ب ــه اي ته ــركت آب منطق  ش
 چــاه هــای غیــر مجــاز، جلوگیــری از اضافــه برداشــت منابــع آب و توقیــف دســتگاه های حفــاری غیــر مجــاز 
ــم  ــاط كری ــهر، رب ــهریار، اسلامش ــران، ش ــع آب ته ــای مناب ــرد اموره ــوزه عملک ــران )در ح ــتان ته ــرب اس ــدوده غ در مح
ــه   ــزاری  مناقص ــق  برگ ــتاد ( و  از طری ــت ) س ــی دول ــداركات  الکترونیک ــامانه ت ــری از  س ــا بهره گی ــهرری( را ب و ش
ــا آب  ــکاری معتبــر حداقــل رتبــه 5 در رشــته ســاختمان و ابنیــه ی ــه شــركت دارای گواهینامــه صلاحیــت پیمان  عمومــی ب
یــا تاسیســات و تجهیــزات صــادره از ســازمان برنامــه و بودجــه كشــور واگــذار نمایــد. كلیــه متقاضیــان می تواننــد جهــت 
ــه وب گاه  ــه 2002001025000015 ب ــد شناس ــا ك ــه ب ــوع مناقص ــخصات موض ــات كار و مش ــت اطلاع ــرایط و دریاف ــلاع از ش اط
ســامانه یــاد شــده بــه نشــانی: www.setadiran.ir مراجعــه و نســبت بــه ارائــه پیشــنهاد خــود بــا رعایــت مــوارد ذیــل 

اقــدام نماینــد:
ـ برگــزاری مناقصــه صرفــا از طریــق ســامانه تــداركات الکترونیکــی دولــت بــوده و كلیــه مراحــل فرآینــد مناقصــه از جملــه 
ــور  ــق درگاه ســامانه مذك ــا از طری ــه پیشــنهاد )بارگــذاري( و بازگشــایی پاكت ه ــود( اســناد ارجــاع كار ، ارائ دریافــت )دانل
انجــام خواهــد شــد. لــذا كلیــه مناقصه گــران  مــی بایســت صرفــا ظــرف مهلت هــای تعییــن شــده در پایــگاه مذكــور و درج 

شــده در اســناد و بــا اســتفاده از امضــای الکترونیکــی، نســبت بــه ثبــت پیشــنهاد خــود اقــدام نماینــد.
ــرآورد اولیــه انجــام كار 93.830.185.800 ریــال و مبلــغ تضمیــن شــركت در فرآینــد ارجــاع كار 4.691.509.290 ریــال   ـ ب
ــران  ــنهادات مناقصه گ ــا پیش ــراه ب ــه و هم ــه تهی ــناد مناقص ــدرج در اس ــرق من ــي از ط ــه یک ــت ب ــي بایس ــد كه م ــي باش م

ارائــه گــردد.
ــا  مركــز پشــتیبانی  ــام و دریافــت گواهــی امضــای الکترونیکــی )توكــن( ب  ـ مناقصــه گــران مــی بایســت جهــت ثبــت ن
ــه درج  ــناد مناقص ــه در اس ــات مربوط ــات و اطلاع ــایر جزئی ــد. س ــل نماین ــاس حاص ــماره 1456 تم ــه ش ــور ب ــامانه مذك س
ــتگاه  ــن 88952163 )دس ــماره تلف ــا ش ــتر ب ــات بیش ــت اطلاع ــت دریاف ــد جه ــران می توانن ــن مناقصه گ ــده، همچنی  ش
  www.iets.mporg.ir . www.thrw.ir ــانی ــه نش ــانی ب ــلاع رس ــایت های اط ــه س ــا ب ــوده ی ــل نم ــاس حاص ــزار( تم مناقصه گ

مراجعــه نماینــد. 

شناسه : 1515863/م الف 1161

علی اکبر مقدسی
رئیس ثبت اسناد و املاک نوشهر

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان مازندران
 آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی

 و ساختمان های فاقد سند رسمی حوزه ثبتی نوشهر
 املاک متقاضیان واقع در قریه خشکرود غربی

 پلاک 3 اصلی بخش 2 قشلاقی
227 فرعی آقای انعام اله برجلو فرزند صفت اله نسبت به ششدانگ 
 یک قطعه زمین با بنای احداثی )کاربری مسکونی( به مساحت 154/91 

متر مربع خریداری بدون واسطه با واسطه از مسعود محمدی بیاتی
لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در 2 نوبت به فاصله 
15 روز از طریق این روزنامه محلی / کثیر الانتشار در شهرها منتشر 
و در روستاها علاوه بر انتشار آگهی رای هیات الصاق تا در صورتیکه 
اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ 
انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا 2 ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض 
باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت 
محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم 
واصل  قانونی  مهلت  در  اعتراض  که  در صورتی  و  است  دادگاه  قطعی 
نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه 
نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند 
مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. بدیهی است برابر ماده 
13 آئین نامه مذکور در مورد قسمتی از املاکی که قبلا اظهار نامه ثبتی 
پذیرفته نشده واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیم اظهارنامه حاوی 
تحدید حدود مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود به صورت 
همزمان باطلاع عموم میرساند و نسبت به املاک در جریان ثبت و فاقد 
سابقه تحدید حدود واحد ثبتی آگهی تحدید حدود را به صورت اختصاصی 

منتشر می نماید. /شناسه 1508914
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/03/20 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/04/03

بشیر پاشائی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه پنج مشهد

نظـر بـه اینکـه آقـای علـی اکبـر وجـود سـردرودی بـا شـماره ملـی 
۱۳۸۱۵۰۵۱۰۴ بـه اسـتناد اوراق استشـهادیه جهت دریافت سـند مالکيت 
المثنـی نوبـت اول بـه ایـن اداره مراجعـه نمـوده و مدعـی اسـت سـند 
مالکيـت ششـدانگ پـاک ۱۵۰۸۵ فرعـی از ۱۲۴۶۳ فرعـی از ۱۴۸ اصلی 
بخـش نـه مشـهد مفقود شـده اسـت با بررسـی دفتـر اماک معلوم شـد 
 ۱۳۹۷۲۰۳۰۶۲۷۱۰۱۹۲۹۰ الکترونيـک  دفتـر  ذیـل  در  نامبـرده  مالکيـت 
ثبـت و سـند مالکيـت بـه شـماره ۶۱۳۲۳۳ سـری ب سـال ۹۷ صـادر 
 گردیـده اسـت و برابـر اسـناد متعـدد در رهـن بانک مسـکن قـرار دارد

 دفتـر امـاک بيـش از ایـن حکایتـی نـدارد. لـذا بـه اسـتناد مـاده ۱۲۰ 
 آئيـن نامـه قانـون ثبـت، مراتـب یـک نوبـت آگهـی صـادر و متذکـر 
مـی گـردد هر کس نسـبت به ملـک مـورد آگهی، معاملـه ای انجـام داده 
یـا مدعـی وجود سـند مالکيـت نزد خود اسـت، بایسـتی ظـرف مدت ۱۰ 
روز از تاریـخ انتشـار آگهـی اعتراض کتبی خود را به پيوسـت اصل سـند 
مالکيت یا سـند معامله رسـمی بـه این اداره تسـليم نماید. بدیهی اسـت 
در صـورت عـدم وصـول اعتـراض در مهلـت مقـرر و یـا وصـول اعتراض 
بـدون ارائه سـند مالکيت یا سـند رسـمی نسـبت به صدور سـند مالکيت 

المثنـی و تسـليم آن بـه متقاضی اقـدام خواهد شـد./ م الف ۴۰۷

فقدان سند مالکیت

بشیر پاشائی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه پنج مشهد

نظـر به اینکه محمـد محمد نژاد بـا کد ملـی ۰۹۳۶۲۱۲۵۰۰ به اسـتناد اوراق 
استشـهادیه جهـت دریافت سـند مالکیـت المثنی نوبـت اول به ایـن اداره 
مراجعـه نمـوده و مدعی اسـت سـند مالکیت ۱۴۶۶ سـهم مشـاع از ۷۳۳۰ 
سـهم ششـدانگ پـاک ۷۵۳۱ فرعـی از ۶۰۸۹ فرعـی از ۱ اصلـی بخش نه 
مشـهد مفقـود شـده اسـت. بـا بررسـی دفتر امـاک معلـوم شـد مالکیت 
۱۴۶۶ سـهم مشـاع از ۷۳۳۰ سـهم ششـدانگ ذیل صفحه ۳۰۴ دفتر اماک 
۲۶۶۹ بـا شـماره ۴۲۰۹۸۳ بـه نـام آقـای محمـد محمدنـژاد ثبت و اسـناد 
مالکیـت بـه شـماره ۵۰۶۳۵۹ سـری ب ۹۱ صـادر گردیـده اسـت و سـپس 
در سـال ۱۳۹۷ دفتـر الکترونیـک ۱۳۹۷۲۰۳۰۶۲۷۱۰۲۰۰۸۶ برای سـند فوق 
الذکـر صادر شـده اسـت ، دفتر اماک بیـش از ایـن حکایتی نـدارد . لذا به 
اسـتناد مـاده ۱۲۰ آئین نامـه قانون ثبـت، مراتب یـک نوبت آگهـی صادر و 
متذکـر مـی گـردد، هر کس نسـبت به ملـک مورد آگهـی معاملـه ای انجام 
داده یـا مدعـی وجـود سـند مالکیت نزد خود اسـت، بایسـتی ظـرف مدت 
ده روز از تاریـخ انتشـار آگهـی اعتراض کتبی خود را به پیوسـت اصل سـند 
مالکیـت یا سـند معامله بـه این اداره تسـلیم نماید. بدیهی اسـت در صورت 
عـدم وصول اعتـراض در مهلت مقـرر و یا وصـول اعتراض بدون ارائه سـند 
مالکیت یا سـند رسـمی نسـبت به صدور سـند مالکیـت المثنی و تسـلیم 

آن بـه متقاضـی اقـدام خواهد شـد/ م الف ۴۰۶

فقدان سند مالکیت

فرهاد آقابابایی
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بهشهر

اداره کل ثبت اسناد و املاک مازندران
 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه

 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
برابر آرای شماره های ۱۴۰۲/۱۹۰۳ و مورخ ۱۴۰۲/۰۳/۰۲ هیات موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک بهشهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای 
فرض علی حسینیان فرزند گلعلی نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با بنای 
احداثی به مساحت ۲۵۲/۴۶ متر مربع قسمتی از پلاک ۸ اصلی به شماره کلاسه 
۱۴۰۱/۱۰۲۵ واقع در اراضی سمچول بخش ۲۵ ثبت بهشهر مع الواسطه از 
حاج صفر و حاج قنبر نظری محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در ۲ نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتیکه اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت ۲ ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضاء مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۰۴/۰۳
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۲/۰۴/۱۷

روزنامه اقتصادى، اجتماعى و ورزشى 
صبح ایران

 ارتباط با سازمان آگهى ها:
0936 -  7 3 8 6 5 5 2 1
0 2 1   -   4 9 1 0 5 6 6 6
www.avayeeghtesad.ir
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قول ویژه نکونام به هواداران/ بودن در استقلال باعث افتخار است
سرمربی جدید استقلال تهران در نشست معارفه اش گفت: به هواداران قول می دهم تا جایی که بتوانم برای بزرگی نام استقلال تلاش کنم.

جواد نکونام در نشســت معارفه خود به عنوان ســرمربی جدید اســتقلال تهران گفت: از حجت کریمی و علی امیری تشــکر می کنم که در کنار من بودند. باید از آنها به خاطر 
حمایتهایشان و کارهایی که انجام دادند تشکر کنم.

ســرمربی اســتقلال ادامه داد: ممنون هواداران استقلال هســتم. در این مدت خیلی به من لطف داشتند. خودم اخبار را پیگیری می کردم. ای کاش می شد تک تک و حضوری از 
همه آنها تشکر کنم. به آنها قول می دهم تا جایی که بتوانم برای بزرگی نام استقلال تلاش کنم. باعث افتخارم است در این تیم هستم. از تمام پیشکسوتان و بزرگان باشگاه استقلال 

اجازه می گیرم.

بودن در استقلال باعث 
افتخار است

  علاقمند به دیدار بــا تیم های بزرگ 
هستیم

ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران گفت: ما هم 
دوســت داریم با تیم های بزرگ تر بازی کنیم، در 
نامه ای هم که به فدراسیون دادم خواستیم که با 

تیم های قوی تر بازی کنیم.
 امیر قلعه نویی پس از بازگشــت کاروان تیم 
ملی ایران با کسب جام قهرمانی تورنمنت کافا از 
ازبکستان گفت: ابتدا از رسانه ها و همه عزیزانی که 
در این سفر ما را همراهی کرده و زحمت کشیدند، 
تشکر می کنم . قبل از پاسخ دادن به این سوال باید 
بگویم به مســائل فنی کاری ندارم. در اوایل نیمه 
اول بازی با ازبکستان اتفاقی افتاد که ۲ بازیکن ما 
مصدوم شدند. از سعید عزت اللهی خواستم بیرون 

بیاید اما ادامه داد. این برای ما ارزشمند است.
او ادامــه داد: ازبکســتان تیــم خوبــی بود. 
قرقیزســتان هم با روســیه بازی کرده اســت. 
دیــروز نیز یک بازی خوب برگــزار کردیم، البته 
 این تورنمنت از قبل برنامه ریزی شــده بود و باید 

شرکت می کردیم.
ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران درباره انتقاد 
از ضعیف بودن حریفان ادامه داد: ما هم دوســت 
داریــم با تیم های بزرگ تر بازی کنیم، در نامه ای 
هــم که بــه فدراســیون دادم خواســتیم که با 
 تیم های قوی تر بازی کنیم، ولی خوشــحالیم که

 بازیکنان با همه وجودشان بازی کردند و از همه 
تشکر می کنم.

او درباره برنامه های آتی تیم ملی ایران در مسیر 
جام ملت های آســیا تصریح کرد: ما برنامه مان را 
به صورت کتبی به فدراسیون دادیم و باید ببینیم 
می تواننــد این برنامه ها را عملیاتی کنند یا نه. ما 
دوســت داریم در شــهریور ماه از فیفادی نهایت 
اســتفاده را ببریــم. مرخصی بایــد برویم، چون 
یک ســالی درگیر فوتبال بودیم و بعد از آن باید 
بنشینیم و برنامه های آینده را بررسی و بعد از آن 

اطلاع رسانی کنیم.
سرمربی تیم ملی درخصوص دلیل همدلی فعلی 
ملی پوشان و عکسی که از اتحاد تیمی در تمرین 
قبل از بازی با ازبکســتان منتشر شد، پاسخ داد: 
ســوال خیلی خوبی بود. در سال ۲۰۰۶ سرمربی 
بودم و اکنون هم هستم اما تیم ملی واقعاً همدل 
شده است . آن اتفاق برای سعید عزت اللهی افتاد 
اما با آن شــرایط در زمین ایستاد و به تیم کمک 
کرد. ســایر بازیکنان هم وقتــی گل می زنند یا 
خوشــحالی می کنند، همین شــرایط است. این 
همدلــی ریزه کاری هایی دارد که زیاد درموردش 
توضیح نمی دهم. مدیریت تیم خیلی خوب شده و 
بزرگان تیم خیلی به من کمک می کنند. از همه 
بازیکنان به ویــژه بزرگ ترها، کادرفنی خودمان 
نهایت تشکر را دارم. مهدی نبی نیز به عنوان راس 
هرم با تجریه خوبی که دارد به ما کمک می کند.

قلعه نویی درمورد وضعیــت علیرضا بیرانوند 
گفت: خیلی اتفاق بدی افتاده است ، فردا یا ۲ روز 
دیگر جراحی می شود. ما نیز در کنارش هستیم. 
فکــر نمی کنم مصدومیت او بیش از ۶ یا ۷ هفته 
طول بکشد. از خدا می خواهم هرچه سریع تر به او 
سلامتی بدهد اما تکلیف بیرانوند ۲۴ ساعت دیگر 

مشخص می شود.

 تغییر رســمی نام باشگاه لیگ برتری 
فوتسال

تیم فوتســال صنایع پشــتیبان هرمزگان به 
پالایش نفت بندرعباس تغییر نام داد.

 در شــرایطی کــه در رقابت هــای این فصل 
لیگ برتــر، شــرکت پالایش نفــت بندرعباس 
به عنــوان یکی از ســهامداران باشــگاه صنایع 
پشــتیبان عهده دار امتیاز تیم فوتســال باشگاه 
شــده اســت، امروز طی نامه ای رسمی از سوی 
 کمیســیون ماده ۵ اداره ورزش و جوانان استان 
هرمزگان، تیم فوتسال این باشگاه به پالایش نفت 

بندرعباس تغییر نام داد.
بنا به اعلام احسان کامیانی دبیر سازمان لیگ، 
تیم فوتسال صنایع از این پس با نام جدید پالایش 
نفت بندرعباس در لیگ برتر به میدان خواهد رفت 
که در جدول بازی ها نام جدید آن به طور رسمی 

ثبت می گردد.
گفتنی است پالایش نفت بندرعباس با تکیه 
بر بازیکنان جوان خود با ترکیبی متشکل از ۸۵ 
درصد بازیکنان بومی در لیگ برتر ۱۴۰۲ به میدان 

خواهد رفت.

   آرمان رمضانی و 
سجادشهباززاده نیز در 

 میان بازیکنان فصل 
 بعد استقلال

 بعید است جایی داشته 
باشند.

ورزش 

سعید جمشیدیان    |    با حضور جواد نکونام به عنوان سرمربی استقلال باید منتظر تغییراتی در ترکیب این تیم بود. 
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سراسری صبح ایران
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بعد از اینکه مشخص شد سرمربی استقلال در فهرست خرید 
خود نام بازیکنانی همچون عارف آقاسی، امیرحسین حسین زاده، 
مسعود ریگی، یاسین سلمانی و رضا اسدی را قرار داده و همچنین 
دروازه بان و مهاجم خارجی را نیز مد نظر قرارداده اســت، نگاه ها 
به این سمت و سو دوخته شده که چه بازیکنانی در لیست خروج 

قرار می گیرند؟!
معمولاً نام هایی که درباره لیست خروج منتشر می شود نزدیک 
به واقعیت اســت و تجربه ثابت کرده که برخی از بازیکنان که با 
قاطعیت درباره جدایی شان صحبت به میان می آید، در نهایت در 

باشگاه باقی خواهند ماند.

در واقع اجرای برنامه خروج بازیکنان از لیســت باشــگاه منوط به موفقیت در جذب بازیکنان 
جدید است و هراندازه یک باشگاه در عقد قرارداد با بازیکنان جدید به توفیق برسد، به موازات آن 

بازیکنان مازاد از لیست کنار گذاشته خواهند شد.
اما به طور قطع برخی بازیکنان هســتند که نبود شــان به استقلال بیشتر کمک خواهد کرد و 

باشگاه باید فی الفور نام آنها را از فهرست خارج کند تا جا برای جذب بازیکنان جدید باز شود.
در روزهای گذشــته زمزمه خارج شــدن نام سیدحسین حسینی و عارف غلامی هم به گوش 
رســیده اما هرگز نمی توان با قاطعیت درباره خارج شــدن نام این دو بازیکن از استقلال حرفی به 
میان آورد به این دلیل که در پروسه کنار گذاشتن این دو بازیکن به طور قطع نحوه خرید در بازار 

نقل و انتقالات مهم است. 
ضمن اینکه نکونام در پست دروازه بانی بیشتر روی جذب خارجی تأکید دارد و احیاناً اگر عارف 
آقاسی به استقلال بیاید، تأثیری در وضعیت عارف غلامی نخواهد داشت و این خرید به رقابت در 

خط دفاع منجر خواهد شد.
برخی بازیکنان اما کارآیی لازم را برای استقلال نداشتند. علیرضا رضایی، دروازه بان دوم آبی ها در 
 همین دست بازیکنان است. در کنار او محمدحسین زواری و امید حامدی فر نیز همین وضعیت را دارند و 

به احتمال زیاد این بازیکنان بدون در نظر گرفتن ورودی ها از فهرست خارج خواهند شد.
آرمان رمضانی و سجادشهباززاده نیز در میان بازیکنان فصل بعد استقلال بعید است جایی داشته 
باشند. جسته و گریخته نکونام به موضوع کنار گذاشتن این بازیکنان اشاره کرده است اما باید توجه 

داشت که شهباززاده با استقلال قرارداد دارد و راضی کردن او نیز به سادگی ممکن نخواهد بود.
دیگر بازیکنی که ممکن اســت در استقلال نباشــد ارسلان مطهری است. اما خارج کردن نام 
مطهری قطعاً مستلزم جذب بازیکن ایده آل در پست مهاجم است و با توجه به اینکه ممکن است 
محبی و قایدی نیز از استقلال جدا شوند، خالی کردن خط حمله استقلال حرفه ای نیست و اگر 
این باشگاه بتواند بازیکنانی بهتر از مطهری را به خدمت بگیرد، آنگاه باید اقداماتی در راستای کنار 

گذاشتن نام این بازیکن انجام دهد.
آنچه مســلم اســت در نقل و انتقالات ابتدا باید ورودی های استقلال مشخص شوند اما با یک 
رویکرد منطقی می توان برخی بازیکنان را نیز به دلیل عدم کارآیی پیش از آنکه ورودی ها مشخص 
شوند از فهرست کنار گذاشت اما به شرط آنکه اقدامات اولیه در راستای توافق با ورودی ها انجام 

شده باشد و استقلال بتواند به سادگی جای خالی رفته ها را پر کند.
البته در این میان برخی بازیکنان مانند رضا میرزایی هم هستند که به دلیل مصدومیت جایی در 
فهرست نخواهند داشت و شاید نه فقط به طور مقطعی بلکه به طور دائمی از لیست کنار گذاشته 
شوند.به هر حال دست نکونام برای حذف بازیکنان استقلال چندان هم باز نیست. استقلال با همین 
بازیکنــان تــا هفته های پایانی در کورس قهرمانی بود و در جام حذفی نیز تا فینال صعود کرد که 
این روند نشان می  دهد مجموعه کنونی عملکرد مطلوبی داشته و چندان بد کار نکرده است اما به 

هرحال در همین تیم نیز می شود تغییراتی در راستای بهبود اوضاع ایجاد کرد.

لیست مازاد نکونام لو رفتلیست مازاد نکونام لو رفت

شروع جنگ نقل و انتقالاتی پرسپولیس- سپاهان

بیرانوند در رده عابدزاده است تعلل کنند تیم های دیگر راحت جذبش می کنند

پرسپولیس و سپاهان به عنوان مدعیان قهرمانی طی چهار، پنج فصل اخیر لیگ 
برتر هر فصل در  بازه نقل و انتقالات رقابتی ســخت تر از طول فصل داشــته اند. هر 
چند این رقابت رودررو نیســت اما از اهداف نقل و انتقالاتی و تلاش هایی که هر دو 
تیم برای به خدمت گرفتن چند مهره خاص و روی بورس انجام می دهند،  مشخص 
می شــود که هر دو باشگاه با واســطه ها  و نیروهای مخفی شان وارد رقابتی سخت و 
نفســگیر می شوند که برنده اش می تواند موازنه قدرت در طول فصل را تغییر داده  و 

سرنوشت قهرمانی را تعیین کند.
فصل قبل پرسپولیس موفق شد سه بازیکنی که قراردادشان با سپاهان تمام شده 
بود را جذب کند. گئورگی گولســیانی،  دانیال اســماعیلی فر و سروش رفیعی که در 
لیگ بیست و یکم با پیراهن طلایی اصفهانی ها درخشیده بودند، پرسپولیسی شدند. 
در نقطه مقابل سپاهان هم موفق شد رامین رضاییان را از پرسپولیس جذب کند هر 
چند رامین هم قراردادی با پرسپولیس نداشت. سپاهان دو فصل قبل هم موفق شد 
شــهریار مغانلو را به خدمت بگیرد؛ مهاجم مورد علاقه یحیی که به پرتغال رفت  و 
سپاهان برای به خدمت گرفتن او هم محبی را داد هم کلی پول. اخیراً مغانلو با حضور 
در برنامه ای تلویزیونی جزئیات این انتقال را تشریح کرد و مشخص شد سپاهان با علم 
به اینکه پرسپولیس نمی تواند چنین مبلغی پای شهریار بریزد او را جذب کرده است. 
از قضا خریدهای پرسپولیســی ســپاهان عالی از کار درآمدند. مغانلو آقای گل شد و 
رضاییان بهترین عملکرد را در گلزنی و گلسازی ارائه داد. حتی فرشاد احمدزاده که 
یحیی قبل تر او را نخواسته بود نیز در سپاهان جزو مهره های تاثیرگذار و اصلی بود. 
اما این سو مهره های سپاهانی پرسپولیس غیر از گولسیانی تا حدی نوسان داشتند. 
سروش رفیعی مدتی کاملًا نیمکت نشین بود اما وقتی به ترکیب برگشت پرسپولیس 
فقط برد و در نهایت قهرمان شــد. دانیال هم در برخی بازی ها نمایش متوســط یا 
ضعیفی ارائه می داد اما در نهایت موفق شد از یحیی و هواداران نمره قبولی بگیرد و 

در قهرمانی ها سهمی ایفا کرد.
پرســپولیس فصل قبل میلاد زکی پور را برای دفاع چپ می خواســت اما سپاهان 
موفق شــد این بازیکن را از گل گهر جذب کنــد و اتفاقاً زکی پور هم یکی از بهترین 

مدافعان چپ فصل قبل بود.
داســتان مربوط به جنگ های نقل و انتقالاتی پرسپولیس و سپاهان زیاد است. از 
داستان عماد رضا تا همین حالا این داستان ادامه داشته و کتابش هر فصل قطورتر 
می شــود. نزدیک به دو دهه قبل وقتی عماد رضا می خواست به پرسپولیس بیاید به 

سپاهان رفت و پرسپولیس با اطلاع از ماجرای ساعت ثبت قراردادش بعد از شکست 
در فینال حذفی از او و سپاهان شکایت کرد. بعدتر پرسپولیس وقتی نتوانست ابراهیم 
توره ستاره آفریقایی خود را نگه دارد، سپاهان او را جذب کرد و صاحب یک مهاجم 

کلاس بالا شد.
سیدجلال حسینی،  سیدمهدی رحمتی،  هادی عقیلی و محسن بنگر زمانی در 
رأس فهرست علی دایی برای حضور در پرسپولیس بودند اما سپاهان بهترین استفاده 
را از این مهره های شــاخص برد و سه قهرمانی متوالی حد فاصل سال های ۱3۸۸ تا 

۱39۱ به دست آورد و بعدتر دو تا از این ستاره ها سرخپوش شدند.
شــجاع خلیل زاده هم از سپاهان به پرسپولیس آمد اما جالب است بدانید او قبل 
از رفتن به ســپاهان با رویانیان برای حضور در پرسپولیس صحبت کرده و به توافق 
رسیده بود.فصل قبل یحیی گل محمدی و پرسپولیس بشدت دنبال سجاد شهباززاده 
مهاجم موفق سپاهان هم بودند اما سر آخر این بازیکن به استقلال رفت و آنجا کاملًا 
ناکام بود. در آن سو سپاهان علاقه داشت تا سعید صادقی برترین گلساز لیگ بیست 

و یکم را جذب کند که در نهایت این بازیکن سر از پرسپولیس در آورد.
حالا و با گذشــت حدود یک هفته از شــروع فصل نقل و انتقالات دوباره رقابت 
پرسپولیس و سپاهان برای صید بهترین مهره های فصل داغ شده و قرار است به شکل 
عجیبی داغ تر هم بشــود. از دو هفته پیش گفته می شد پرسپولیس یاسین سلمانی 
جوان اول ســپاهان را می خواهد و ظاهراً به او نزدیک شــده اما سپاهان هم در نقطه 

مقابل برای سعید صادقی تور پهن کرده و بعید نیست دنبال بازگرداندن میلاد سرلک 
به اصفهان هم باشد. دو بازیکنی که قراردادشان با پرسپولیس تمام شده و شاید اگر 
نتوانند تیمی در آن سوی خلیج فارس پیدا کنند بعید نیست اسیر وسوسه رقم های 

بالاتر پیشنهادی از سوی این باشگاه شوند.
با این وجود سپاهان اولین رکب را به یحیی و پرسپولیس زد. درست ساعاتی بعد 
از اینکه یکی از سه اسم حاضر در لیست خرید یحیی لو رفت، خبر آمد رضا شکاری 
به سپاهان پیوسته تا تیر گل محمدی برای خرید اول به سنگ بخورد. حالا پرسپولیس 
هم دنبال راهی اســت تا بتواند شــهریار مغانلو را آزاد کند و به چنگ بیاورد چرا که 
جذب یاســین سلمانی ۲۱ ساله که قراردادی ندارد نمی تواند ضربه ای به سپاهان به 
حساب بیاید. پرسپولیس فصل قبل امید نورافکن را هم می خواست اما اول اینکه او 
هم مثل مغانلو با باشگاهش قرارداد داشت و دوم اینکه حتی اگر شرایط حضور او در 
پرســپولیس فراهم می شد نیز هواداران مثل ماجرای زکی پور اجازه سرخپوش شدن 
را به این بازیکن نمی دادند چرا که یحیی دیگر می داند نباید دنبال گزینه هایی برود 
که هواداری از تیم رقیب را فریاد می زنند بخصوص وقتی در بازی با تیم رقیب جزو 

هوادارانش باشند!

 ناراحتی یحیی به خاطر از دست دادن شکاری
وقتی یحیی به مدیران پرســپولیس لیست خرید داد مسئولان این باشگاه از رضا 
شکاری شرایط حضور او را جویا شدند و این اتفاق درست زمانی رخ داد که او در اصفهان 
حضور داشت تا قرارداد با تیم جدیدش را نهایی کند. به همین خاطر شکاری برای عقد 
قرارداد با تیم جدیدش صبر کرد و از مسئولان پرسپولیس خواست تا رضایت گل گهر 
را بگیرند که باشــگاه پرسپولیس هم قبول کرد اما مبلغی که پرسپولیس برای خود 
بازیکن در نظر گرفت تفاوت زیادی با پیشنهاد سپاهان داشت. مسئولان پرسپولیس 
در تماس خود با شــکاری یک مبلغ اولیه را ارائه می دهند و سپس به بازیکن عنوان 
می شود که با مساعدت رضا درویش، دو میلیارد بیشتر پرداخت می شود. شکاری بعد 
از این موضوع قرارداد خود را با ســپاهان می بندد. بعد از این اتفاق مسئولان باشگاه 
پرســپولیس با او تماس مجدد می گیرند و اعلام می کنند که حاضر هســتند سقف 
قــرارداد را به او پرداخت کنند اما این بازیکن قراردادش با تیم جدید را بســته بود. 
طبیعتاً گل محمدی از این مســأله عصبانی است چرا که باشگاه یکی از سه گزینه ای 

که او برای خرید خواسته بود را تقدیم سپاهان کرده است.

سهراب انتظاری مهاجم اسبق پرسپولیس معتقد است سبک گرفتن حرف های 
یحیی از سوی مدیریت اصلاً اتفاق خوبی نیست و ممکن است برای سرخپوشان در 
رقابت های آینده تبعات سنگینی داشته باشد. پیشکسوت پرسپولیس معتقد است 
امسال به دلیل حضور ستاره های بزرگ در ورزشگاه آزادی، ممکن است پرسپولیس 
فصل رؤیایی و در عین حال دشواری را به خاطر بازی مقابل تیم هایی که ستاره های 
بزرگ دنیا را در لیگ قهرمانان به خدمت گرفته اند، داشته باشد. به همین دلیل از 
این موضوع که پرسپولیس به بهترین شکل آماده نشود بشدت افسوس می خورد و 
به مسئولان پرسپولیس هشدار می دهد که آنها باید خواسته های یحیی را جدی 

بگیرند و در خواب قهرمانی های قبلی پرسپولیس نخوابند.
 در رابطه با نگه داشــتن بازیکنان بزرگی مانند بیرانوند و  ســتاره های دیگر 

پرســپولیس هنوز نگرانی هایی وجود دارد چون باشگاه هنوز اقدامات لازم را در 
این خصوص انجام نداده است!بازیکنان پرسپولیس بدون تعارف بهترین های ایران 
هســتند. از سوی دیگر بیرانوند هم در بین آنها مهمترین بازیکن باشگاه است و 
سرمایه ملی محسوب می شود؛ بازیکنی که به اوج تجربه و کارایی خوبی رسیده 
است. تیم بزرگ هم بازیکن بزرگ می خواهد به همین دلیل باشگاه پرسپولیس 
باید حرفه ای تر از اینکه می بینیم عمل کند و بازیکنانی که یحیی گفته را جذب 
کند و البته در اولویت اول دروازه بان تیم پرسپولیس را به دلیل اینکه ستون تیم 
است به هر ترتیب که شده حفظ کند و تمدید و حفظ بازیکنان اصلی باشگاه را 
اولویت اول خودش قرار دهد و به نظرم به بیرانوند هر چقدر پاداش و پول بدهید 
ارزش دارد چون او بهترین اســت و دروازه بانی در حد احمد رضا عابد زاده اســت 

که بعد از چند بار بازی در جام جهانی و جام های مهم دیگر حالا 
بهترین بازیکن اســت.فعلًا خیلی مهم است که بیرانوند به دوران 
سلامتی و آماده سازی خودش برسد و دوباره بتواند دوران نقاهت 
و سلامت خودش را به خوبی سپری سازد. در این رابطه چیزی 
که خیلی مهم است به وظیفه اصلی باشگاه در قبال بیرانوند باز 
می گردد چون باشگاه باید با او هر چه زودتر قرار داد ببندد چرا 
که اگر پرسپولیس تعلل کند ممکن است باشگاه های صنعتی 
یا تیم های مدعی دیگر بیرانوند را از دست باشگاه پرسپولیس 
قاپ بزنند. بیرانوند حکم شاه ماهی را دارد که اگر تعلل کنید 

از دست تان لیز خورده و به تیم های دیگر می رود.
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رئیس جمهور آمریکا نیز اذعان کرد خطرات 
ناشی از هوش مصنوعی برای امنیت و اقتصاد نیاز 

به رسیدگی دارد.
 به نقل از رویترز، جــو بایدن، رئیس جمهور 
آمریکا گفت که خطرات هوش مصنوعی درمورد 
امنیت ملــی و اقتصاد باید مورد توجه قرار گیرد 

و افزود که از متخصصان مشاوره خواهد گرفت.
بایدن طی مراسمی در سانفرانسیسکو گفت: 
» دولت من متعهد به حفاظت از حقوق و ایمنی 
آمریکایی ها و در عین حــال محافظت از حریم 
خصوصی، رســیدگی به ســوگیری و اطلاعات 
نادرســت و اطمینان از ایمن بودن سیستم های 

هوش مصنوعی است.«
بایدن با گروهــی از رهبران و حامیان جامعه 
مدنی که قبلًا از نفوذ شرکت های بزرگ فناوری 
انتقاد کرده بودند، ملاقــات کرد تا درباره هوش 
مصنوعــی بحث کنــد. او گفت: »می خواســتم 

مستقیماً در این مورد از کارشناسان بشنوم.«
چندین دولت در حال بررسی چگونگی کاهش 
خطرات فناوری نوظهور هستند. در ماه های اخیر 
پس از انتشــار چت جی پی تی توســط شرکت 
اپــن ای ای، نگرانی ها در مــورد خطرات هوش 
مصنوعی افزایش یافته است. رگولاتورها در سطح 
جهانی در تلاش هستند تا قوانینی را برای استفاده 

از هوش مصنوعی مولد تنظیم کنند.
بایدن همچنین اخیراً در مورد موضوع هوش 
مصنوعی با دیگر رهبران جهان از جمله ریشــی 
سوناک، نخســت وزیر بریتانیا که دولت او اواخر 
امسال اولین نشست جهانی در مورد ایمنی هوش 
مصنوعی را برگزار خواهد کرد، بحث کرده است. 
انتظار می رود بایدن در جریان سفر جاری نارندرا 
مودی، نخست وزیر هند به این کشور با او در مورد 

این موضوع گفت وگو کند.
قانونگــذاران اتحادیه اروپا هفته گذشــته با 
تغییراتی در پیش نویس قوانین هوش مصنوعی 
پیشــنهادی کمیســیون اروپا به منظور تعیین 
استاندارد جهانی برای فناوری مورد استفاده در همه 
چیز از کارخانه های خودکار گرفته تا خودروهای 

خودران و چت بات ها موافقت کردند. 

 آیا زمین می تواند درون یک سیاهچاله 
باشد؟

منظومه شمسی برای زمینی هایی که به فضا 
خیره می شوند، توسط میلیاردها ستاره »کهکشان 
راه شــیری« احاطه شده است؛ اما اگر بیش تر به 
بیــرون نگاه کنیم، آیا می توان شــواهدی یافت 
که نشــان دهد ما در چیزی خارق العاده تر مانند 
سیاه چاله قرار داریم؟ نقل از ساینس، سیاه چاله ها 
مکان هایی در جهان هستند که گرانش آنقدر قوی 
اســت که زمان و فضای اطراف خود را مخدوش 
می کنــد. هیچ چیــز حتی نور با وارد شــدن به 

سیاهچاله نمی تواند از آن خارج شود.
سیاهچاله در یک سناریو، می توانست زمین را 
مدت ها پیش بلعیده باشد. »گاراو خانا« فیزیکدان 
ســیاهچاله در دانشگاه رود آیلند، گفت: »اما اگر 
این اتفاق بیفتد، کشش گرانشی فاجعه بار خواهد 
بود. با نزدیک شدن زمین به سیاهچاله، زمان کند 
می شــود و بســته به اندازه سیاهچاله، ماده می 
تواند به شکل اسپاگتی مانند کشیده شود. حتی 
اگر زمین از این اسپاگتی شدن جان سالم به در 
ببرد، در اثر فشار و دمای یک نیروی گرانشی بالا 
سوزانده می شود. بنابراین می توانیم این احتمال را 
که یک سیاه چاله زمین را در مقطعی از تاریخ خود 

بلعیده، رد کنیم.«
یک نظریه بیان می کند بیگ بنگ ابتدا تکینگی 
یک سیاهچاله در جهان مادر بزرگتر بود. خانا گفت، 
مرکز متراکم فشرده و فشرده شد، تا زمانی که به 
نحوی منفجر و جهان نوزادی در سیاهچاله تشکیل 
شــود.این نظریه که به عنوان »کیهان شناســی 
شوارتزشیلد« شناخته می شود، نشان می دهد که 
جهان ما اکنون در یک ســیاه چاله که بخشی از 
جهان مادر است قرار دارد. در تئوری، این سناریو 
به این معنی است که جهان ها می توانند در درون 
جهان های دیگر وجود داشته باشند و تنها بازگشت 
از طریق یک سیاه چاله )شاهکاری به احتمال زیاد 
غیرممکن اســت، زیرا حتی نور نمی تواند ســفر 
معکوس انجام دهد( قفل قلمروهای ناشــناخته 
را باز می کند.اســکات فیلد، دانشیار ریاضیات در 
دانشگاه ماساچوست دارتموث، می گوید: »اگر ما 
در یک سیاه چاله هستیم، پس باید بسیار بزرگ 
باشد. زمین فقط در سیاهچاله ای به اندازه سیاره 
یا حتی ســیاهچاله ای به اندازه منظومه شمسی 
قــرار ندارد. اگر چنین بود، دانشــمندان متوجه 
می شدند و نشــانه های قابل مشاهده ای از این 
سیاهچاله وجود داشت.«فیلد که روی مدل سازی 
گرانشی کار می کند، گفت: »برای مثال، اگر زمین 
در سیاه چاله ای به اندازه زمین وجود داشت، مردم 
متوجه اثرات این نیروهای جزر و مدی می شدند، 
مانند اسپاگتی شدن و کاهش زمان سفر از نقطه ای 

روی کره زمین به نقطه ای دیگر.«

اذعان بایدن به خطر 
هوش مصنوعی برای 

اقتصاد و امنیت

مطالعــه جدید نشــان می دهد که اگزمــای اولیه، 
پیش بینی کننده آلرژی در بزرگسالان است.

به نقل از مدیکال نیوز، محققــان در مطالعه ای که 

اخیراً در مجله Nutrients منتشر شده، نقش اگزما در 
سه سال ابتدایی زندگی را بر ایجاد آلرژی در بزرگسالی 
ارزیابی کردند.علاوه بر این، این مطالعه بررسی کرد که 
آیا اگزما در اوایل زندگی می تواند ارتباط بین شیردهی 

و آلرژی را تغییر دهد یا خیر.
شــواهد موجود در مــورد پیشــگیری از آلرژی با 
شیردهی در دوران اولیه کودکی قطعی نیست. یافته ها 
شان داد که تغذیه با شیر مادر می تواند از اگزمای اولیه 

جلوگیری کند.با این حال، اثــرات در دوران نوجوانی 
کاهش یافت، که نشــان دهنده بازگشت مجدد در بین 

افرادی که از شیر مادر تغذیه می کنند.
در مطالعه حاضر، محققان بررسی کردند که آیا اگزما 
در اوایل زندگی می تواند سیر عفونت های آلرژیک را تا 
اوایل بزرگسالی تعیین کند و اینکه آیا اگزما می تواند 
رابطه بین شیردهی و ایجاد بیماری آتوپیک را در دراز 

مدت تغییر دهد یا خیر.

کشف تاثیر ابتلا به اگزما در کودکی 
روی ابتلا به آلرژی در بزرگسالی

دلار  48.750

یورو 53.300

پوند  59.650

درهم  13.290

لیر  2.050

سکه  تمام  28.900.000

سکه نیم  15.720.000

سکه ربع  10.700.000

سکه یک گرمی  6.500.000

قیمت ارز بازارآزاد  )تومان(

مشخصات و قیمت شاسی بلند اسپرت 
نورا موتور

جدیدترین کراس اور چینی بازار ایران، شباهت  زیادی به 
لاماری ایما دارد. این محصول با سبک بدنه ی کوپه و پیشرانه ی 

توربوشارژ توسط نورا موتور در ایران مونتاژ خواهد شد.

 قیمت ونوســیا V بیگ  در چین و هزینه خرید 
برای بازار ایران

چند هفته پیش، به بررسی ونوسیا استار در پدال پرداختیم. 
این محصول در کلاس کراس اورهای اندازه متوسط ساخته شده 
و چنانچه به دست مشتری برسد، لوکس ترین شاسی بلند چینی 
بازار ایران خواهد بود. از ســویی دیگر، ظاهرا نورا موتور برای 
عرضه ی دیگر تولیدات ونوســیا در کشورمان تلاش می کند 
و به زودی، کراس اور کامپکت ونوســیا V بیــگ را رونمایی 

خواهد کرد.
شرکت ونوســیا )Venucia( سال ۲۰۱۰ تاسیس شد و تا 
امروز، زیرمجموعه دانگ فنگ باقی مانده است. بعضی افراد 
به اشــتباه تصور می کنند که خودروهای ونوســیا، محصول 
مشترک دانگ فنگ چین و نیسان ژاپن هستند؛ درحالی که 
شرکت دیگری به نام دانگ فنگ –نیسان، با سرمایه گذاری 
مشترک دانگ فنگ و نیســان، ونوسیا را بنیان نهاده است. 
به همین دلیــل، تمام فرایند طراحــی و تولید خودروهای 
ونوســیا، در چین انجام می شــود. صرفا پلتفرم مشترک با 
 محصــولات نیســان در بعضی از تولیدات قدیمی ونوســیا 
وجود داشــته و امروزه خبری از قطعات ژاپنی در مدل هایی 

مثل استار نیست.

 ونوسیا V بیگ نمای اصلی
ونوسیا سعی می کند تا برند لوکس در میان خودروسازان 
چینی باشد. باوجود کیفیت قابل قبول و طراحی راضی کننده به 
نسبت خودروهای هم قیمت، تولیدات ونوسیا عموما مخصوص 
بازار داخلی هستند و هنوز صادرات چندانی به بازارهای مهم، 

مثل استرالیا و روسیه نداشته اند.
کراس اور اسپرت ونوسیا به نام های V بیگ و V آنلاین در در 
چین فروخته می شود. این مدل، سال ۲۰۲۱ رونمایی شده و 
خودرویی نسبتا جدید است. پلفترم ونوسیا استار به شرکت 
ونوســیا تعلق دارد و برخلاف بعضی شــایعات منابع ایرانی، 

مشترک با تولیدات نیسان نیست.

 طراحی بدنه و نمای بیرونی ونوسیا V بیگ
شــباهت ونوســیا V بیگ و لاماری ایما باتوجه به اینکه 
توســط زیرمجموعه های دانگ فنگ تولید می شوند؛ چندان 
عجیب نیست. از سویی دیگر، اندازه ی ظاهری این خودروها 
نیز مشــابه است. ابعاد بدنه برای ونوسیا V بیگ شامل طول 

۴,۵۶۲  میلی متر، عــرض ۱,۹۱۷ میلی متر، ارتفاع  ۱,۶۱۷ 
میلی متر و فاصله محوری۲,۷۰۰ میلی متر است.

ونوسیا V بیگ نمای روبرو
چراغ های باریک و جلوپنجره ی بزرگ، ونوســیا V بیگ را 
اســپرت و جوان پسند جلوه می دهند. چیدمان LEDها روی 
خطوط موازی برای روشنایی روز و داخل کاسه چراغ اصلی، 
جذاب به نظر می رسند. حجم دهی سپر و درپوش موتور نیز 
جالب است؛ اما بخش بزرگی از نمای اصلی خودرو با پلاستیک 
سیاه ارزان قیمت، ارائه می شود. این مواد، در رکاب  و گلگیرها 

نیز وجود دارند.
در نمای جانبی و پشــت ونوسیا V بیگ نیز، حجم دهی با 
خطوط تیز به وضوح دیده می شــود. چراغ های عقب، حالت 
پیوسته دارند و فرم شبیه به پورشه کاین را تداعی می کنند. 
از ســویی دیگر، زیاده روی در برجستگی های پشت خودرو، 
نوعی بهم ریختگی و ناهماهنگی آزاردهنده را نشان می دهند. 
در تضاد با این اجــزا، بخش بزرگی از درپوش صندوق، فاقد 

المان و خالی رها شده است.

 ونوسیا V بیگ نمای پشت
در مجموع، می توان از طراحی ونوســیا V بیگ به عنوان 
یک کراس اور چینی، رضایت داشت؛ هرچند که حجم نسبتا 
زیاد ادوات پلاستیکی سیاه رنگ در جلو و عقب، ارزش ظاهری 
خودرو را کم  می کنند. سانروف،بال عقب و فرم کوپه برای بدنه 
که در نمای جانبی ونوسیا V بیگ دیده می شود؛ عامل مهمی 

برای جذب مشتری ایرانی خواهد بود.

 طراحی کابین و نمای داخلی ونوسیا V بیگ
چیدمان نمایشــگرها و طراحی داشبورد ونوسیا V بیگ، 
شــباهت بسیار زیادی با نمای داخلی لاماری ایما دارد. البته 
این سبک توسط بسیاری از خودروسازان چینی تقلید می شود 

و در ایران، تیگو نیز چنین حالتی را ارائه می کند.

 ونوسیا V بیگ نمای داخلی
دو نمایشــگر ۲۵/۱۰ اینچ برای سیستم سرگرمی و پنل 
پشت فرمان ونوسیا V بیگ استفاده شده است. تصاویر موجود 
از این خودرو، چرم مصنوعی روی داشبور را نشان می دهند که 
طبیعتا حس بسیار بهتری نسبت به پلاستیک خشک فراهم 
می کنــد. فرمان، صندلی ها و بخــش بزرگی از تودری ها نیز 
دارای پوشش نرم باکیفیت هستند. همچنین ادوات نقره ای 
 رنگ پلاســتیکی با طرح فلز، در قسمت های مختلف فرمان 

و داشبورد وجود دارند.

 ونوسیا V بیگ نمایشگر
صندوق عقب ونوسیا V بیگ ۶۰۰ لیتر است. سرنشینان بلند 
قد در جلو و عقب این خودرو نیز، مشابه دیگر کراس اورهای 
چینی با ابعاد مشابه، فضای کافی در اختیار دارند. سقف تمام 
شیشــه و پانورامیک نیز، حس بســیار خوبی برای مسافران 

فراهم می کند.

 پیشرانه و تجهیزات فنی ونوسیا V بیگ
موتور ۵/۱ لیتر توربوشــارژ، تنها پیشــرانه موجود برای 
کراس اور جدید ونوسیا است. قدرت ۱۸۷ اسب بخار و گشتاور 
۲۶۰ نیوتن متر برای ونوسیا V بیگ، سرعت گیری صفر تا صد 
کیلومتر برساعت ۹ ثانیه و نهایت سرعت ۲۰۰ کیلومتر برساعت 
فراهم می کند. میانگین مصرف سوخت این خودرو نیز، ۷ تا ۸ 

لیتر در صد کیلومتر اعلام شده است.

 ونوسیا V بیگ نمای بالا
گیربکس اتوماتیک ۷ سرعته با دبل کلاچ، نکته ی مثبت در 
فهرست تجهیزات فنی ونوسیا V بیگ محسوب می شود. این 
خودرو فاقد سیستم دو دیفرانسیل تولید شده و صرفا محرک 
جلو است. دیگر نکته ی جالب اینکه، ونوسیا V بیگ نسبت به 
لاماری ایما قدرت و گشــتاور کمتری دارد؛ اما با وزن خالص 
۱۴۶۰ کیلوگــرم و حدود ۱۰۰ کیلوگرم وزن کمتر، عملکرد 

فنی مشابه لاماری ایما ارائه می کند.

 امکانات رفاهی و ایمنی ونوسیا V بیگ
 V هنوز اطلاعات دقیقی از امکانات و قیمت نهایی ونوسیا
منتشر نشده است.  نسخه های کامل  در بازار چین، مجهز به 
تهویه مطبوع اتوماتیک، کروز کنترل با قابلیت کاهش و افزایش 
سرعت در ترافیک، ورود و استارت بدون کلید، صندوق برقی، 
حسگر جلو و عقب، دوربین ۳۶۰ درجه، نمایش فشار باد تایرها، 
فناوری کنترل کشش و پایداری، ترمز کمکی، حفظ خودرو 
در سربالایی و سرازیری، چراغ های   LED نورپردازی داخلی 
با ۶۴ رنگ،  ۶  کیسه هوا، سانروف، سیستم صوتی مجهز به 
ناوبری ماهواره ای، نمایشگر ۲۵/۱۰ اینچ و پنل پشت فرمان 

دیجیتال هستند.

 قیمت ونوسیا V بیگ  در چین و برای بازار ایران
باتوجه به نوع آپشن ها، قیمت ونوسیا V بیگ بازار چین، ۱۵ 
تا ۱۹ هزار دلار است. چنانچه نسخه ی نزدیک به فول آپشن 
وارد ایران شود، احتمالا هزینه خرید ۲ میلیارد تومانی خواهد 
داشــت و برای جذب مشــتری، ۲۰۰ تا ۳۰۰ میلیون تومان 

ارزان تر از لاماری ایما خواهد بود.

یــک ربات الهام گرفتــه از حیوانی به نام »پانگولین« یا پولک پوســت بــدون نیاز به اتصال 
بــه منبــع انرژی می توانــد گرمایش زیست پزشــکی را در بخش های دوردســت بدن انســان 
ماننــد معــده و روده کوچک فراهم کند.به نقــل از آی ای، یک ربات کوچک جدیــد با الهام از 
 پانگولین می تواند برای انجام اقدامات پزشــکی کم تهاجمی وارد مناطقی از بدن انســان شود که 

دسترسی به آنها دشوار است.
مهندســان مؤسسه ماکس پلانک برای سیستم های هوشمند در اشتوتگارت 

آلمان، این نمونه اولیه ربات نرم و تغییر شــکل دهنده را ایجاد کرده اند.این 
ربــات بدون نیاز به اتصال به منبع انرژی می تواند کاربردهای گرمایش 

زیست پزشکی را در بخش های دور از دسترس بدن انسان مانند معده 
 و روده کوچک فراهم کند.این ربات کوچک، عملیات های پزشکی

  را کــه در آینــده ایمن و کم تهاجمی خواهــد بود، ممکن 
می سازد.

اگرچه پوست پانگولین معمولاً با فلس های سخت و 
سفت پوشیده شده است، اما این پستانداران هنوز هم 
می توانند آزادانه و بدون محدودیت توسط ساختارهای 

روی هم افتاده فلس ها حرکت کنند.
ایــن ربــات جدید نیــز به شــکل مشــابه با 

اســتفاده از طراحی پولکــی همپوشــان و توانایی های 
 شــکل دهی به خود، داخل بدن انســان می چرخــد و حرکت می کند.

مشخصه پولک های همپوشان این ربات با برش لیزری یک ورق فلزی به شکل 
الگوهای پولکی ایجاد شده است.

این ریزربات یا به عبارت بهتر، میلی ربات)در اندازه های حدود یک سانتی متر در دو سانتی متر 
در ۰.۲ میلی متر( به طور  ویژه برای گرمایش بر اساس تقاضا در بدن انسان ساخته شده است.

پاییــن  فرکانــس  بــا  مغناطیســی  میــدان  یــک  اعمــال  بــا  ربــات  ایــن 
 بــه محــل مورد نظــر فعال می شــود. اســتفاده از میدان مغناطیســی با فرکانس بــالا باعث 
گرم شدن ژولی صفحات فلزی می شود. سپس از این انرژی گرمایی می توان برای تعامل با محیط 

استفاده کرد.
انرژی گرمایی معمولاً در چندین درمان پزشــکی مانند بی حسی و انعقاد استفاده می شود. در 

نتیجه یکی از ویژگی های مطلوبی است که ربات های بدون اتصال باید داشته باشند.
راه های مختلفی برای دســتیابی به گرمایش از راه دور داخل بدن انســان از جمله میدان های 

گرماشیمیایی، صوتی، نورگرمایی و مغناطیسی وجود دارد.
پژوهشگران این مطالعه خاطرنشان کردند: به دلیل توانایی میدان مغناطیسی برای نفوذ ایمن 
به بافت های انســانی، تحریک مغناطیسی به عنوان یک روش امیدوارکننده برای ربات ها 
در کاربردهای زیست پزشکی ظاهر شده است.پیش از این، مهندسان استفاده از 
ربات های مغناطیسی نرم مبتنی بر فلزات جامد را برای انجام اقدامات پزشکی 
کمتر تهاجمی به نمایش گذاشته اند. با این حال، آنها کمترین 
فایده پزشکی را داشتند. در نتیجه، پژوهشگران این ربات 
نوآورانه را توســعه دادند که حتــی می تواند داروهای 

هدفمند را نیز به مناطق مختلف بدن تحویل دهد.

آزمایش نمونه اولیه این ربات
این ربات در آزمایشگاه توسط تیم سازنده آزمایش شد. این 
آزمایش نشــان داد که این ربات کوچک می تواند با موفقیت تا 
دمای ۷۰ درجه ســانتی گراد گرم شود و عملیات حرارتی را روی 

بافت های مورد نظر انجام دهد.
تیم سازنده در آینده می خواهد از این ربات در کاربردهای بالینی 
برای درمان هایپرترمی استفاده کند که شامل گرم کردن بافت برای آسیب 
رساندن و کشتن سلول های سرطانی در حالی است که تأثیر کمی بر بافت 
 اطراف دارد. همچنین می توان از آن برای کنترل خونریزی در نواحی صعب العبور

 بدن استفاده کرد.
علاوه بر این، این ربات ویژگی های پیچیده ای مانند تحویل محموله های دارویی یا سایر کاربردهای 

درمانی را بر روی بافت ها به ارمغان می آورد.
پژوهشگران می گویند: ربات ها می توانند مغناطیس زدایی کنند تا محموله ها را روی بافت ها رها 

کنند که می تواند در آینده برای تحویل دارو استفاده شود.
اگرچه آزمایشات بیشتری مورد نیاز است، این فناوری پتانسیل این را دارد که یک ابزار بالینی 

مفید برای تحویل محموله های درمانی و کاربردهای عملیات حرارتی باشد.

ربات »پانگولینی« که در معده فعالیت می کند

 طلا و بیت کوین
 در یک قاب

در حالی که حرکت قیمت طلا در ســایه ی عواملی 
همچون تقویت شــاخص دلار و افزایش ریســک، در 
جهت نزولی ادامه دارد، بیت کوین امروز موضوع اصلی 

بازارهای معاملاتی بود.
 سایت »اف ایکس اســتریت« در یادداشتی با مرور 
رویدادها پیرامون طلا و بیت کوین به عنوان دو شاخص 
مهم در بازار معاملاتــی، در مورد حرکت قیمت آن دو 
اینگونه نوشــت:قیمت طلا همچنان به حرکت خود در 
یک جهت و تنها یک جهت ادامه می دهد که عمدتاً هم 

جهت نزولی است. 
گفتنی اســت که دو عامل اساسی وجود دارد که به 
قیمت لطمه می زند: قدرت شاخص دلار و افزایش ریسک.

سوالی که بســیاری از معامله گران ممکن است از خود 
بپرســند این است که آیا قرار بر این است که قیمت به 

این سمت و سو حرکت کند؟ 
پاسخ آن است که به احتمال زیاد، شاهد حرکت های 
نزولی بیشتری خواهیم بود و به علاوه، این احتمال نیز 
وجود دارد که قیمت فلز زرد در روزهای آینده، ســطح 

۱۹۰۰ را آزمایش کند.
از نقطه نظــر حرکت قیمت، معامله گران که در حال 
حاضر به دنبال سرنخ هایی در رابطه با سیاست های پولی 
آتی فدرال رزرو هستند، شهادت جروم پاول، رئیس فدرال 
رزرو را در کانون توجه قرار خواهند داد.اکثر فعالان بازار 
بر این باورند که رئیس فدرال رزرو پیام خود را ساده و با 
صدای رسا ارائه خواهد کرد، و آن این است که وی تمایلی 
به حرکتی خارج از دیدگاه کلی ندارد؛ آنچه مسلم است 
 فدرال رزرو به شدت وابسته به داده هاست و گرچه تورم

مــا  ا اســت،  ینــده  فزا و  ســهمگین  بســیار   
پیشــرفت ها نیــز همواره اتفــاق می افتند. بــه علاوه، 
 شــانس بیشــتری بــرای افزایــش نــرخ در ســال 
جــاری وجود دارد، چرا که این یک کار ضروری اســت 

که باید انجام شود.

 افزایش نرخ بهره
اما کل سناریو، خواندن محتوای بین خطوط است، 
به این معنی که همه چیز به داده ها بســتگی دارد؛ به 
بیان دیگر، اگر داده ها بهبود یابد، احتمالاً نرخ های بهره 
در همان جایی که هستند باقی می مانند. به بیان دیگر، 
این شانس وجود دارد که ما بتوانیم در مورد بازگرداندن 
همه چیز به حالت عادی صحبت کنیم که این می تواند 

به معنای کاهش نرخ ها در اوایل سال آینده باشد.

 وضعیت بیت کوین در بازار چگونه است؟
به نظر می رســد که بیت کوین چاشــنی بازار امروز 
بوده است و همه دست کم یک بار در مورد آن صحبت 
می کنند. در واقع موضوع این اســت که از نظر جریان 
اخبــار، بنیان های اولیه برای بیــت کوین تغییر کرده 
اســت. به عنوان نمونه می توانیــم به بایننس به عنوان 
بزرگترین صرافی ارزهای دیجیتال اشــاره کنیم که به 
نظر می رســد پرونده ی خود را در مــورد دارایی های 
ایالات متحده با این کشور حل کرده است. این موضوع، 
 حقیقتــاً نه تنها برای صرافی بلکــه برای فضای کریپتو 

نیز خوب است.

بیت کوین
علاوه بر این، ســرمایه گذاران خرده فروشی که بارها 
به دلیل تغییرات قیمت بیت کوین و همچنین به دلیل 
جریان اخبار نامطلوب در ماه های گذشته، از کوره در رفته 
بودند، بار دیگر فومو )FOMO( یا ترس از دســت دادن را 
احساس می کنند. در واقع، فردی که دچار فومو می شود، 
به سبب ترسی که به خاطر از دست دادن فرصت خیالی 
خود دارد، به انجام یک کار هیجان زده دست می زند. این 
اضطراب و هیجان منجر به آن می شود که فرد، در سایه ی 
از دســت دادن این فرصت خیالی، نگران عقب افتادن از 

دیگران باشد.
اساساً، آنها به جریان اخبار نگاه می کنند و سپس سر 
خود را می خارانند و متعجب می شوند که چرا آنها اصول 
ذکرشده را به خاطر نمی آورند. این بدان معنا نیست که 
آنها فقط یک شــبه تصمیم گرفتند که برای ETF بیت 

کوین ثبت نام کنند.
و اما از نقطه نظر تکنیکال، تنها سطحی که بیشترین 
اهمیت را دارد، علامت قیمت 50K اســت، البته در این 
بین، ســطوح مقاومت کوچکی مانند 30K و 40K را نیز 
داریم که به محض عبور از آنها، مومنتوم بیشتری برای 

قیمت ایجاد می شود.
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